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цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.48925   

+0.91% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.31330  

     -0.91%
 Българска народна банка

Sofix: 393.04

   +0.17% 
 Българска фондова борса

BG40: 112.11

+1.05%
 Българска фондова борса

Компании ▶ 9

„Алма Тур” 
ще погаси 
облигациите 
си с кредити

каза президентът й Робърт 
Зелик в София

Новини ▶ 7 
Световната 
банка ще 
помага за 
еврофондовете  

Компании и пазари ▶ 8

Три истории на успеха

Компании  ▶ 10

Продажбите 
на нови 
автомобили 
спаднаха  
с 38%

Свят ▶ 11

BlackBerry 
остава в 
Саудитска 
Арабия

Раздялата с Разделното 
събиРане

Разделното събиране на отпадъци в София намаля с 30% заради слаба 
координация, липса на контрол и... кризата  ▶ 4-5

Единствените три банки 
с ръст на печалбата са Банка 
Пиреос България, Корпоративна 
търговска банка и Централна 
кооперативна банка

▶
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Печеливш
джак Ма

Губещ
Митко Събев

Китайската интернет компания Alibaba.com,  чийто изпълни-
телен директор е Джак Ма, обяви ръст на печалбата от 45% за 
второто тримесечие спрямо същото на миналата година. За 
периода от април до юни печалбата на сайта за онлайн търго-
вия е 53.6 млн. USD. За второто тримесечие за 2010 г. приходите 
на компанията нарастват с 48% на годишна база. Към момента 
Yahoo притежава 39% от капитала на китайската компания.

Акциите на „Петрол” АД, където председател на 
надзорния съвет е Митко Събев, загубиха 4.92% от 
стойността си по време на сесията вчера. По пози-
цията на дистрибутора на горива бяха сключени 6 
сделки за 478 ценни книжа. Цената на затваряне се 
понижи до 2.90 лв. за акция. Пазарната капитализа-
ция се стопи с 16.4 млн. лв. до 316.8 млн. лв.

Мнения

По темата: „Средната 
заплата нарасна до 640 лв.”

Най-сетне една добра 
новина! Но може би има раз-
минаване. Статистиката 
обявява, че има ръст на 
средната заплата, хората 
обаче не са я усетили. Къде 
е това увеличение - средна-
та заплата се е увеличила, 
но тя е резултат от разли-
ката между най-голямата и 
най-ниската. Така най-ве-
роятно увеличението е при 
големите заплати, тези на 
мениджърите. Служите-
лите нищо не са получили 
в повече, напротив - има 
намаление на заплати.

калина асенова 

Информацията е много 
добра, особено като се има 
предвид, че обществените 
системи имат инерционен 
характер.

Четящ 

▶

▶

▶

pari.bg Топ 3

1Алма Тур” ще погаси 
облигациите си с 
банкови кредити. Ту-
ристическият холдинг 

ще вземе над 17 млн. EUR от 
УниКредит Булбанк и ЦКБ.

2Световната банка 
ще ни помага да пре-
одолеем свиването 
на чуждите инвес-

тиции. Ще си сътрудничим 
така, че страната ви да 
успее по-добре да усвоява 
парите от еврофондовете, 
казва шефът на банката.

3 Билла” ще запази 
фасадата на кино 
„Изток” в София. На 
втория етаж ще 

има зона за развлечения, 
читалището ще остане.

Жега и хаос, 
хаос и жега

Лято е. Слънцето безмилост-
но пече, особено по главата на 
здравния министър Анна-Мария 
Борисова. Най-горещата точка 
този сезон е нейното министер-
ство. Това лято то се превърна 
в арбитър на сложни спорове, 
обект на лобистки интереси. Така 
скоростта, с която там се произ-
вежда хаос, се удвои. Ако досега 
информацията в институцията се 
губеше по трасето, вече такава 
въобще липсва. На никого там не 
му е ясно под какви документи 
Борисова си е поставила или не 
си е поставила подписа.

Хронологията  
на събитията е следната:
Първо Българският лекарски съ-

Скоростта, 
с която в 
министер-
ството на 

здравеопазването 
се произвежда 
хаос, се удвои. 
Ако досега 
информацията в 
институцията се 
губеше по трасето, 
вече такава 
въобще липсва 
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цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.47576  

-0.58%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.32530  

     +0.58%
Българска народна банка

Sofix: 392.39

   -0.02%
Българска фондова борса

BG40: 10.94

+0.08%
Българска фондова борса

казва в интервю за в. „Пари” новият съсобственик Теодор Захов

Медиен бизнес ▶ 14 
Ще помогна на 
„Икономедиа”  
да печели  
от електронни 
комуникации

Новини ▶ 6

Износът продължава 
да расте бързо

Ръстът на експорта 
през юни е бил над 35% в 
сравнение с 2009 г.

▶

компании и пазари ▶ 8

Кредитите за фирми за недвижими 
имоти са с най-голям ръст

Новини ▶ 7

Банките са 
отпуснали по-голям 
обем като сума, но за 
по-малко 
на брой кредити 
в края на второто 
тримесечие

В момента в България 
почиват над 40 хил. 
руски туристи, а заедно 
със собствениците 
на ваканционни 
апартаменти броят им 
стига 70 хил.

Руските туристи вече удължават 
престоя си заради пожарите

АгониятА нА
едно недомислие

Шумно откриваните от предишните две правителства иЦентрове в 
цялата страна тихо затвориха врати, но продължават да трупат загуби. 
Министерството на транспорта, информационните технологии 
и съобщенията все още няма план за бъдещето им ▶ 4-5

Колаж: Вихър Ласков

юз и НЗОК изостриха отношенията 
си заради делегираните бюджети на 
болниците и намаляването на парите 
за здраве. 
После две фармацевтични организа-
ции - едната законово регламентира-
на - Български фармацевтичен съюз, 
а другата браншова - Асоциация 
на собствениците на аптеки, про-
тестираха срещу предложенията за 
промени в Наредба 28, която урежда 
дейността на аптеките. 

В центъра на конфликта се оказа 
възможността и  нефарма- 
цевти да работят в аптеките. И двете 
организации не отстъпиха от своето 
- БФС настоя за чистота на професи-
ята. От АСА пък поискаха  либе-
рализъм. Единодушни са само в 
едно - министър Борисова трябва 
да реши спора. Тя обаче е в 
отпуск, казват от институция-
та. Това не пречи на БЛС да я 
покани на събранието си днес. 
А дали вече е подписала про-
екта за изменение на Наредба 
28, никой от подчинените й не 
знае. Може би си е взела документа 
вкъщи или на морето, та няма как да 
се провери. 

Няма отговор и въпросът дали 
двуседмичният срок за обсъждане 
на проекта за изменение на Наредба 
28 е приключил. Кой да ти каже това 
през август, когато цялата държава 
почива. Според правилата той важи 
от датата на публикуването на про-
екта в сайта на здравното министер-
ство. Там е посочена датата 13 юли 
2010 г. По тази логика решението би 
трябвало отдавна да е взето. Знае ли 
някой? 

Обясняват обаче, че последните 
промени в наредбата за светлината в 
аптеките са били нанесени вероятно в 
края на юли. Това може би означава, 
че срокът за обсъждане все още про-
дължава. Като в тъмна Индия. Дано 
министърката скоро да се върне на 
работа, че да хвърли малко светлина 
по въпроса.

И да дисциплинира министерството, 
което продължава да произвежда хаос.

СНИМКА еМИлИя 

КоСТАДИНовА
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цитат

Ненормално е част 
от държавната 

власт да се прави, че не е 
от същата държава

Число на деня

1.236 
млрд. лв. просрочени задължения събра НАП през пър-

вите шест месеца на 2010 г. Близо 500 млн. лв. са стари 
дългове от осигурoвки, а останалите над 730 млн. лв. са 
от просрочени данъчни дългове

▶

 калин Георгиев, главен секретар на МВР

За кожата на един Божидар
Лятна схема

Невъздържаното 
говорене на Божидар 
Димитров породи 
серия от безсмис-
лени политически 
действия

БСП поиска оставката на 
министъра без портфейл 
Божидар Димитров заради 
„скандалното му и цинично 
изказване по отношение 
на българите”. Миналата 
седмица пред в. „Днев-
ник” Димитров отговори 
на скептичните въпроси по 
повод обявеното откриване 
на мощи на св. Йоан Пред-
теча с изречението: „Защо 
бе, майка му стара, защо 
толкова злоба, бе. Ей т’ва 
не мога да си обясня при 

този шибан народ, при тези 
шибани колеги.”

а защо си взема  
заплатата
Говорителят на социали-
стите Антон Кутев каза, че 
„т.нар. шибан народ плаща 
не само неговата заплата (на 
Божидар Димитров - бел. 
ред.), но и тази на премиера. 
И защо, ако Димитров не 
харесва този народ, който му 
плаща заплатата, я взема?”

не спирали да ругаят 
откритието
Депутатите на ГЕРБ от Бур-
гас обаче защитиха Божи-
дар Димитров, който беше 
водач на листата в морския 
град. „Докато хиляди по-
клонници вече задръстват 
уличките в Созопол, за да 

се преклонят пред светите 
мощи, определени поли-
тически кръгове у нас не 
спират да мислят как да 
поругаят откритието, за да 
извлекат политически ди-
видент, искайки оставки”, 
се казва в разпространената 
позиция.

контраатака
Самият Димитров пък из-
рази пред агенция „Фокус” 
разочарование, че БСП не са 
поискали оставката на Сер-
гей Станишев. „Мислех, че 
най-сетне ще поискат остав-
ката на Сергей Станишев, за 
да вдигнат партията си на 
крака”, коментира минис-
търът без портфейл.

нашите и нашите
Божидар Димитров беше 

общински съветник от БСП 
в София и два пъти кан-
дидат за червен депутат. 
Точно преди изборите ми-
налата година напусна БСП 
и оглави листата на ГЕРБ 
в Бургас. Не стана шеф 
на комисията по култура, 
защото парламентът реши 
да не допуска сътрудници 
на бившата Държавна си-
гурност до такива постове. 
Бойко Борисов обаче го 
направи министър, „защото 
ми е приятел”. 

Божидар Димитров ня-
маше да създаде толкова 
шум, ако беше по-въздър-
жан или ако се беше изви-
нил. На фона на неговия 
шум мълчанието на Бойко 
Борисов по повод изпъл-
ненията на „приятеля му” 
става още по-силно. 

След седмица 
ДКЕВР ще обяви 
решението си дали 
да накаже НЕК 
за аварията по 
Черноморието

Почти три седмици след ава-
риите, които оставиха близо 
56 000 туристи по Черномо-
рието без ток, все още не се 
знае дали Държавната ко-
мисия за енергийно и водно 
регулиране ще накаже НЕК. 
Енергийният регулатор ще 
обяви решението си дали 
ще има някакво наказание 
чак другата седмица. До-
тогава почти всички ще са 

Форсмажорно замазване 
на отговорността 

СНиМкА МАРиНА АНгелоВА

 За да има по-малко аварии, от нек щели да използ-
ват проводници, които да издържат на по-големи 
натоварвания

▶

забравили, че в края на юли 
аварираха електропроводите 
“Галатея” и “Ахелой”. 

Форсмажорни 
обстоятелства
Заместник-председателят 
на Държавната комисия за 
енергийно и водно регули-
ране Валентин Кирчев каза, 
че двете аварии се смятат 
за свързани с форсмажор-
ни обстоятелства. В единия 
случай имало фабричен де-
фект, а в другия - действия 
на злосторник. Въпреки то-
ва обаче се прави проверка 
на инвестициите в НЕК през 
последните 4 години. Ако се 
окаже, че НЕК не е инвести-
рала достатъчно в мрежата, 

на свещи

за да не се случват подобни 
аварии, тогава това би могло 
да даде по-голямо основание 
за претенции на ощетените 
от ситуацията. Какви пре-
тенции може да имат обаче, 
той не можа да обясни. Да-
нните от проверката трябва 
да бъдат изпратени тези дни 
в регулатора от енергийната 
компания. “Мисля, че и ко-
легите си направиха своите 
изводи, за да се избегнат и в 
бъдеще такива аварии”, каза 
Кирчев. 

още пари
Двайсетина дни преди ава-
риите по Черноморието це-
ната на тока се повиши. В 
новата цена са включени и 
пари за бъдещи ремонти. 
Сега дори текат процедури-
те по обявяване на търгове 
за изпълнители. Този път 
имало идея да се направи 
всичко от спечелилия - ана-
лиз, проекти, доставка на 
материали, изпълнение, а 
не да се действа на парче. 
За първи път НЕК искала да 
използва проводници с по-
вишена проходимост, които 
ще издържат по-големи нато-
варвания, като това е съвсем 
нова технология у нас. За да 
е сигурен енергийният регу-
латор, че аварии изненади 
няма да има през зимата, към 
края на септември ще поиска 
от енергийните дружества 
отчети за готовността им за 
работа в сняг и студ. 

красимира Янева

Трагедия

 наводненията в Пакистан се превърнаха в най-голямата криза в историята на 
оон, обявиха от организацията. Бедствието отне 1600 живота и засегна над 14 
млн. души, което го нареди пред цунамито в Югоизточна азия и земетресения-
та в кашмир и Хаити, взети заедно СНиМкА ReuteRs

▶
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Икономическата криза за-
сегна и разделното съби-
ране на боклука. Очаква-
но. Сигнали на граждани 
за липсващи контейнери за 
стъклени, пластмасови и 
хартиени опаковки в София 
дадоха повод да се проследи 
работата на организациите 
за оползотворяване на отпа-
дъци от опаковки. Все още 
хората се съмняват, че те 
събират разделно боклука, а 
фирмите го събират накуп. 
Това отказва  голяма част 
от гражданите да изхвър-
лят отпадъците в специално 
обозначените за това места. 
Отнетите лицензи на две 
организации за оползотво-
ряване на отпадъци също 
породи съмнения за това 
доколко е изрядна дейността 
на фирмите в бранша.

Къде отидоха кон-
тейнерите
В София има 2850 контейне-
ра за разделно събиране, по-
казват данни на Столичната 
община (СО). Оттам потвър-
диха, че има изтегляне на ко-
фи за разделно събиране на 
боклук. Дружествата, които 
са изтеглили контейнери, 
са „Булекопак”, „Екобул-
пак”, „ЕкоПак България”, 
„РеПак”. 

Преди време компанията, 
която отговаряше за района 
на „Люлин” - „Булекопак”, 
изтегли всичките си контей-
нери от територията на квар-
тала. Тогава от организаци-
ята обясниха, че причината 
са честите посегателства над 
кофите и невъзможността да 
се събират отпадъци от тях.

„Организациите, които са 
оттеглили контейнерите си, 
открито декларират, че не е 
рентабилно да разполагат 
кофи в трудно достъпни ра-
йони или там, където те би-
ват повреждани, и затова се 
придържат към необходимия 
минимум”, каза Слава Йор-
данова, главен експерт в от-
дел „Управление на битовите 
и строителните отпадъци” в 
Министерството на околната 
среда и водите. По думите й в 
момента няма начин да бъде 
решен този проблем, тъй ка-
то условията в София не са 
съпоставими за различните 
райони на града. 

Дали броят на контейне-
рите в София е достатъчен 
и дали е намален, обаче е 
трудно да се каже. Това е така 
заради полученото разми-
наване между изискванията 
на МОСВ и общината в на-
чина, по който се определят 
точките, в които трябва да се 
разположат контейнерите. 
Столичната община е пред-
видила по-гъсто разполо-
жение на контейнери, за да 

се улеснят потребителите. 
Според разрешителните на 
министерството организаци-
ите трябва да покрият точки, 
обхващащи минимум 800 
жители, а сключените дого-
вори със Столичната община 
се отнасят за разполагане на 
контейнери в точки за макси-
мум 350 жители за точка. 

А дали цапаме  
по-малко
Организациите признават, че 
имат затруднения с работата 
си и намалени приходи. Като 
причини за това те посочват 
множество фактори, които 
влияят негативно върху тях-
ната дейност. 

Причина за спада в раздел-
ното събиране е по-ниската 
консумация на население-
то, която предизвиква на-
маление на количествата на 
опаковките за рециклиране. 
Най-сериозен проблем е, че 
фирмите, които пускат на па-
зара отпадъци от опаковани 
стоки, забавят плащането на 
лицензионните възнаграж-
дения към организациите, 
каза за в. „Пари” Милен 
Димитров, прокурист на 
„Екобулпак”. 

Това предизвиква сериозни 
финансови затруднения по 
отношение на обезпечаване-
то на разделното събиране. 
Според Димитров спадът на 
разделното събиране е над 
30%. В София „Екобулпак” 
има над 5 хил. контейнера 
за разделно събиране и от 
дружеството твърдят, че не 
са изтегляли контейнерите 
от територията на столицата. 
Според Димитров намалени-
те приходи на организацията 
не са фактор за събиране на 
кофите, тъй като от компа-
нията са направили нужните 
оптимизации, за да не се 
наруши ефективността на 
работата.

 
Добрите и лошите 
отпадъци

Според компаниите, зани-
маващи се с такава дейност, 
намалели са и приходите от 
крайните преработватели. 
Тази тенденция се дължи на 
две причини - по-малкото 
материал, който остава за 
сепариране, и все по-лошо-
то качество на отпадъците. 
Друг фактор, който влияе 

Разделното събиране 
на отпадъци в София 
намаля с 30% заради 
слаба координация 
и... кризата

Елина Пулчева
epulcheva@pari.bg

негативно върху разделното 
събиране, е намалялата ак-
тивност на гражданите да 
събират разделно. Нерядко 
се случва да се намери би-
тов отпадък в нашите кофи, 
алармират от организациите. 
Причините според тях не са 
в слабата информираност на 
обществото. Когато кофите 
за битова смет се препълнят, 
хората се насочват към тези 
за разделното събиране. Чес-
то контейнерите за разделно 
събиране биват повреждани 
от гражданите, което кара ор-
ганизациите да правят допъл-
нителен разход за подмяна. 
Само за нашата организация 
през последните 4 години из-
горените кофи са около 10%, 
казаха от „Екобулпак”. 

Нелоялната конкуренция 
също се отразява на бранша, 
каза за в. „Пари” техниче-
ският директор на „ЕкоПак 
България” Тихомир Лазаров. 
Според него наскоро полу-
чилите лицензи от МОСВ 
организации се опитват да 
заемат пазарен дял с по-ни-
ски цени. „Тези компании не 
са изградили инфраструкту-
рата, която имаме ние, а под-
биват цените. Това трябва да 
се контролира от министер-
ството, за да се изравнят ус-
ловията, при които работим 
всички в този сектор”, заяви 
Лазаров.

 
Проверката - висша 
форма на доверие
С последните промени в 
Закона за управление на 
отпадъците сме направили 
така, че тези организации 
да имат все по-малко въз-
можности за неизпълнение 
или нарушения, свързани с 
работата им, казаха пред-
ставители от Министер-
ството на околната среда 
и водите. Ведомството е 
органът, който издава ли-
цензи на организациите и 
съответно има право да ги 
отнеме в случай на откри-
ти нередности. Такъв слу-
чай вече има - през 2009 г. 
разрешителните на две от 
компаниите - „Рекопак” и 
„Импакт корпорейшън”, са 
отнети заради неизпълне-
ние на ангажиментите си по 
разделното събиране. 

Сезираните организации 
не бяха поели своя ангажи-
мент към подизпълнители-
те си и им бяха оставили 
пълна свобода на действие. 
Беше декларирано, че една 
от компаниите разполага със 
сепарираща инсталация, но 
установихме, че тя не функ-
ционира, имаше и нарушения 
на хигиенните норми, казаха 
от екоминистерството. 

Интерес от разделното съ-
биране нямат само органи-
зациите за оползотворяване 
на отпадъците, а цялото об-
щество. Когато културата за 
разделното събиране е сла-
ба, тя трябва да се повиши. 
А отговорност за това имат 
както организациите, така 
и държавата. Последната, 
освен да информира общест-
веността, трябва да налага 
строг контрол - най-малкото 
за да избегнем заглавия от ти-
па „Брюксел ни глоби заради 
боклука”. 

„Булекопак” АД  обслужва � района:

Искър
Младост
Нови Искър

„Екобулпак” АД обслужва �� района:

„ЕкоПак България” АД обслужва � района:

„РеПак” АД обслужва � района:

Банкя
Илинден
Изгрев
Красна поляна
Лозенец

Надежда

Сердика

Слатина

Възраждане

Витоша

Триадица
Средец
Красно село
Оборище

Панчарево
Подуяне
Студентски
Връбница

��%
е спаднало разделното събиране на отпадъци

����
контейнери за разделно събиране са разположени
в София по данни на Столичнaта община

�
лиценза на организации за оползотворяване на отпадъци са
отнети през ���� г. от Министерството на околната среда и водите

Снимка: Марина Ангелова
Графика: Гриша Струнджев
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Разделното събиране 
като цяло отбелязва спад. 
Наблюдава се намалена 
консумация на население-
то, което прави неизбежен 
и спада в приходите на 
компаниите за оползотво-
ряване на отпадъци. 
Спадът е над 30%, но 
колко точно, ще знаем 
в началото на другата 
година, когато фирмите, 
които пускат на пазара 
опаковани стоки, обявят 
своите отчети. В момента 
се наблюдава тенденция 
тези фирми все по-трудно 
да плащат лицензионните 
си възнаграждения. Това 
предизвиква сериозни 
финансови затруднения 

Фирмите все по-трудно плащат 
лицензионните си такси

Отмина 
първона-
чалната еу-

фория у хората да 
събират разделно 
боклуците си

Милен Димитров,
прокурист на „екобулпак”

Гражданите не са сти-
мулирани да събират 
разделно отпадъците си. 
Отмина първоначална-
та еуфория у хората да 
събират боклуците, сега 
се наблюдава апатия по 
отношение на разделното 
събиране. 

Качеството на суровини-
те все повече се влоша-
ва. Това оказва влияние 
и върху ресурса, който 
получаваме от раздел-
ното събиране. Поради 
тази причина намаляха 
и приходите от крайните 
преработватели, към които 
препращаме събраните 
отпадъци. 

Целият пазар е в за-
труднение, наблюдава се 
намаляване в приходите 
на всички организации. 
Причините са две - първа-
та е, че декларираните от 
нашите клиенти опаков-
ки намаляват. Това се 
дължи на спадналото през 
последните 10-12 месеца 
потребление. 

Другата причина е, че 
в последно време се на-
блюдава нелоялна конку-
ренция между екооргани-
зациите. Министерството 
на околната среда и водите 
издава лицензи за оползо-
творяването на отпадъци 
на нови компании. Те 

Нелоялната конкуренция  
на новите организации пречи

Тихомир Лазаров,
технически директор  
на „екоПак България”

Единственият начин, по 
който тези организации 
привличат клиенти и 
завладяват пазарен дял, е 
с по-ниски цени. Необхо-
дима е намеса от страна 
на екоминистерството - да 
започнат проверки, за да 
се получи изравняване в 
условията, при които рабо-
тим всички в бранша. До 
момента не сме изтегляли 
контейнери от районите, 
които обслужваме. Наблю-
давам обаче, че на много 
места се виждат контейне-
ри, които доскоро са били 
за разделно събиране, а 
вече са облепени със сти-
кери и са предназначени за 
битова смет. 

Екоминистер-
ството трябва 
да наложи 

контрол, за да се из-
равнят условията, 
при които работим 
всички 

за нашите организации. 
Голяма част от фирмите 
все още не декларират 
пълните си количества на 
опаковките, които пускат 
на пазара. 

нямат изградена  инфра-
структура, не са закупили 
контейнери - не са напра-
вили инвестициите, които 
ние сме правили през тези 
години. 
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Индексът на промишленото 
производство нараства с 
11.5% през юни в сравне-
ние с предходния месец, 
отчете НСИ. На годишна 
база ръстът е 3.6%.

Производство
Добрите резултати през 
юни за промишленото про-
изводство като цяло най-
вече се дължат на високия 
ръст в производството и 
разпределението на енер-
гия (17.3%) и в добивната 
промишленост - (12.4%). В 
преработващата промиш-
леност увеличението на 
индекса също е съществено 
- 10.1%, като тук по-значи-
телен е ръстът в хартиената 
индустрия - с 29.4%, в про-
изводството на лекарства 
- с 21.4%, на машини и 
оборудване - с 20.9%, на 
дървен материал - с 15.7%, 
и на мебели - с 14.9%. Спад 
през юни е регистриран 
само в производството на 
основни метали - с 8.6%, и 
в печатната дейност и въз-
произвеждането на записа-
ни носители - с 8.1%. 

На годишна база с най-
високо увеличение е про-
изводственият индекс в 
добивната промишленост  
- с 13.4%. Преработваща-
та промишленост расте с 
4.9%. Производството и 
разпределението на елек-
трическа и топлоенергия 
и газ обаче намалява с 
2.4%.

Все още има само при-
знаци, а не реално излиза-
не от кризата, коментира 
Цветослав Цачев, финан-
сов анализатор от “Ела-
на Трейдинг”. Ако в едни 

Новите позитивни данни не 
донесоха повече оптимизъм
Все още има само признаци за съживяване на промишлеността, 
но не и реално излизане от кризата, коментират експерти

Строителството 
затъва още повече
Започнатите преди 
кризата обекти вече 
са завършени, а нови 
строежи няма 

Строителните дейности през 
юни 2010 г. намаляват със 
17.5% в сравнение със същия 
месец на предходната годи-
на. Големият спад се дължи 
на сградното строителство, 
където през последната го-
дина почти няма започнати 
нови обекти. Намалението е 
26.2%, докато при инженер-
ното строителство (пътища, 
мостове, тръбопроводи и т.н.) 
е едва 1.4%, показват предва-
рителните данни на НСИ.

“Спадът на годишна база 
в сградното строителство 
е толкова голям, защото 

през миналата година се 
довършваха сгради, започ-
нати през 2008 г. Сега няма 
какво толкова да се до-
строява, защото почти няма 
започнати обекти през ми-
налата година”, коментира 
изпълнителният директор 
на Камарата на строителите 
в България Иван Бойков. 

Статистиката 
доказва
Думите му се доказват и 
от данните на  НСИ. През 
периода януари - юни 2010 
г. строителната продукция 
намалява спрямо същия 
период на 2009 г. Общият 
спад от 22.6% се определя 
предимно от отрицателните 
темпове в сградното строи-
телство, където регистри-

раният спад е 31.5%, а при 
инженерното строителство 
намалението е с 4.6%. 

Лятна активност
През юни 2010 г., очаквано 
като за начало на летния 
сезон, има ръст в строител-
ството в сравнение с май. 
Той е едва 10.3%. Произве-
дената продукция от сградно 
строителство се увеличава с 
9.7%, а от инженерното - с 
11.2%, показват предвари-
телните данни на НСИ. От 
Камарата на строителите 
коментираха, че през тази 
година ръстът през лятото е 
по-малък в сравнение с пре-
дишни години и че за бран-
ша тази година е по-тежка в 
сравнение с отминалата. 

Красимира Янева

сектори възстановяването 
е забележимо, в много дру-
ги все още има спадове, 
казва той. Така например 
в преработващата про-
мишленост все още спад 
спрямо миналата година 
се наблюдава при добива 
на неметални материали (с 
24%), в производството на 
напитки (12%), на облекло 
(15%). На минус са печат-
ната дейност и възпро-
извеждането на записани 
носители, производството 
на изделия от неметални 
минерални суровини, на 
компютърна техника.

обороти
В голяма степен добрите 
резултати в отделни сек-
тори се дължат не толкова 
на действителен ръст на 
производството, колкото на 
възстановяването на цените 
след спада през миналата 
година, коментира Цачев. С 
това се обясняват и по-ви-
соките ръстове в оборотите 
на промишлените предпри-
ятия. По предварителни 
данни през юни 2010 г. обо-
ротът на предприятията от 
промишлеността нараства 
с 15.9% в сравнение с юни 
2009 г. В добивната про-

мишленост увеличението 
е 53.8%, в преработващата 
промишленост - 18.7%, в 
производството и разпреде-
лението на електрическа и 
топлоенергия и газ - 0.6%.

В сравнение с предход-
ния месец оборотът през 
юни нараства с 8%, като в 
добивната промишленост 
продукцията се е увеличи-
ла с 24.5%, в преработва-
щата промишленост - със 
7.8%, а в производството и 
разпределението на елек-
трическа и топлоенергия 
и газ - с 5.5%. 

Добрите данни за износа 

през последните месеци 
също се дължат в по-го-
лямата си степен на пови-
шаването на цените, смята 
Цачев.

Търговия
Оборотът в търговския сек-
тор през юни също бележи 
ръст (5.8%), но на годиш-
на база той е със спад от 
10.5%. Само през юни в 
търговията на едро увели-
чението на оборота е 6.4%, 
а в търговията на дребно и 
в търговията с автомобили 
и мотоциклети, техниче-
ско обслужване и ремонт 

ръстовете са почти еднакви 
- съответно 4.4 и 4.5%.

Все още обаче вътреш-
ното потребление е свито 
и за крайните потребители 
кризата ще се усеща поне 
още две тримесечия, ко-
ментира Цветослав Цачев. 
За година търговията на 
дребно е намаляла с 6.8%. 
В търговията с хранителни 
стоки, напитки и тютю-
неви изделия има ръст от 
1% и според Цачев това е 
знак, че най-тежката част 
от свиването на потребле-
нието вече е минала. 

Мила Кисьова

През тази година се довършват все по-малко обекти, а нови почти няма▶

снимки емилия костадинова

Добивна 
промишленост

Преработваща 
промишленост

Производство и разпределение 
на енергия

+13.4%

+4.9%

-2.4%
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Световната банка ще съветва 
кабинета как да усвоява европари
От 10 млрд. EUR 
страната ни  
е оползотворила  
едва 7%

Световната банка ще пома-
га на правителството в ус-
вояването  на еврофондове-
те. Това каза президентът й 
Робърт Зелик след подпис-
ването на Меморандум за 
сътрудничество и развитие 
на инфраструктурата у нас. 
Банката ще продължи да 
финансира и инфраструк-
турни проекти. 

България има достъп до 
7-10 млрд. EUR пари от ев-
ропейските фондове, а на 
практика е успяла да усвои 
едва 7-9%, уточни Зелик. 
По думите на Зелик досега 
вратата, наречена евро-
фондове, е била заключена 
и сега трябва широко да 

Фонд „Земеделие” ще 
рефинансира кредити 
за агротехника
Държавен фонд „Земеделие” 
ще рефинансира кредити 
за покупка на земеделска 
техника по Програмата за 
развитие на селските райони 
2007-2013 г., обявиха от фон-
да. Заради огромния интерес 
вече са изчерпани предвиде-
ните 500 млн. лв. за целия 
програмен период. Поради 
това към момента има кан-
дидати, които на собствена 
отговорност са си закупили 
земеделската техника чрез 
кредити. Ние ще рефинан-
сираме тези кредити с 40 
млн. лв., за да подпомогнем 
тези земеделци, обясни изп. 

директор на ДФЗ Калина 
Илиева. Рефинансирането е 
само до края на 2010 г. 

Предстои до края на сед-
мицата фондът да сключи 
договори със заинтересова-
ните банки. Процедурата за 
рефинансирането предвиж-
да банките да разсрочват 
изтеглените заеми за вече 
закупена земеделска техника 
при 9% лихва. Сроковете за 
погасяване на кредитите ще 
може да се удължават до 24 
или 72 месеца в зависимост 
от периода, за който са от-
пуснати първоначално. 

Ани Коджаиванова

3 
▶ млн. EUR се отпускат по 
програма ИсПа за изграж-
дане на пречиствателни 
станции, водопроводи и 
канализация по левия бряг 
на Марица

сряда 11 август 2010  pari.bg

Проектът за канализация в 
Димитровград най-после започва
Строителството 
трябва да приключи 
до края на годината, за 
да не бъдат изгубени 
парите от ИСПА

Строителното дружество 
„Станилов” започва изграж-
дането на канализационна 
мрежа в Димитровград с 
пари по програма ИСПА. 
Проектът е на стойност 
5.987 млн. EUR и включ-
ва доизграждане на кана-
лизация по левия бряг на  
р. Марица в Димитровград.

Миналата седмица „Стро-
ително-предприемачески 
холдинг” оттегли подаде-

ната жалба срещу прове-
дената процедура по избор 
на изпълнител, което беше 
пречка за по-ранното за-
почване на строителството. 
„Няма да има оскъпяване 
на поръчката, което да е на-
ложено от кратките срокове 
за изпълнението”, каза инж. 
Георги Станилов, управи-
тел на фирма „Станилов”. 
Според него само ако има 
проблеми при проектира-
нето на обекта, може да 
има повишение на цената 
за строителство.

Къси срокове 
Канализационната систе-
ма трябва да е готова до 

края на годината. Тогава 
изтича срокът за усвояване 
на средствата по програма 
ИСПА. „Няма да изпълним 
срока само ако се случи ня-
какъв апокалипсис”, заяви 
още инж. Станилов. По 
думите му предварителната 
подготовка е започнала в 
края на миналата седмица. 
Фактическото строителство 
компанията предвижда да 
започне до няколко дни. 
Изпълнителите твърдят, 
че късите срокове няма да 
повлияят на качеството. За 
изграждането на обекта ще 
бъдат използвани местни 
подизпълнители. Това е и 
предпоставка за спазва-

не на зададеното време за 
строителство. 

Предишен опит
Това не е първият воден 
обект, чието строителство 
ще осъществява компани-
ята. Други проекти, които 
„Станилов” е осъществил, 
са поставянето на хидросъ-
оръжение по морската ивица 
между Албена и Балчик, 
укрепване на бреговете на 
р. Дунав, укрепване на свла-
чищните терени във Варна, 
както и канализацията на 
града, и др. Всички те са 
изпълнявани с държавно фи-
нансиране.

Николета Цветкова

 инж. Георги Станилов, 
управител на фирма 
"Станилов", подписа до-
говора за строителство-
то на отводнителната 
система в Димитровград  
снИМка ЕМИлИя костадИнова

▶

 Робърт Зелик посети столичния квартал "Факултета". интеграцията на ромите също е приоритет за 
Световната банка          снИМка МарИна ангЕлова

▶
срещу реформи  
БДЖ  
ще получи  
450 млн. лв. 

БдЖ ще получи 450 млн. 
лв. от световната банка, 
като за тази цел финансо-
вата институция е изгот-
вила план за преструк-
туриране на фалиралите 

▶

държавни железници, каза 
министърът на транспор-
та александър Цветков. 
той разчита сътрудни-
чеството с финансовата 
институция да помогне на 
компанията да излезе на 
печалба през 2014 г.

Борисов допълни, че само 
след като се реформира 
държавното дружество, 
то ще получи пари от сБ.

▶

се отвори. Това сериозно 
ще помогне на България 
да тръгне отново по пътя 
на растежа, подчерта ше-
фът на Световната банка. 
Премиерът Бойко Борисов 
каза, че на всички ни е 
било ясно, че не можем да 
усвояваме пари, нямаме ад-
министративен капацитет 
и това била причината да 
ни спрат парите от ЕС.

от български  
на български
В момента България разпо-
лага с близо 1 млрд. EUR, 
които са подписани от пре-
дишното правителство.

Искам да уточня, че взи-
мането на пари от Светов-
ната банка, Европейската 
инвестиционна банка и Ев-
ропейската банка за възста-
новяване и развитие веднага 
увеличава дефицита, призна 

Бойко Борисов. Ние затова 
тези пари не ги харчим, бе-
ше категоричен премиерът. 
През следващите седмици 
правителството заедно с екс-
перти на Световната банка 
ще представи в Брюксел раз-
чет точно как ще се увеличи 
дефицитът - не чрез вдигане 
на пенсии и заплати, а чрез 
инвестиции в инфраструк-

тура, допълни премиерът. 
Трябваше да се намеси ев-
рокомисар Кристалина Ге-
оргиева, за да обясни, че на 
практика екипът на банката е 
дошъл в България, за да даде 
независима оценка на пла-
новете на кабинета. Целта е 
да се види как изпълнението 
на инфраструктурни и други 
проекти се отразява на дефи-

цита на страната ни. Така че 
на практика правителството 
да вземе информирано ре-
шение кое да прави и кое не, 
уточни още Георгиева.

Суми
Досега Световната банка е 
инвестирала у нас 1.5 млрд. 
USD, като от тях 300 млн. 
USD са насочени към част-

ния сектор. Но ние сме се 
ангажирали да финансираме 
проекти за още 300 млн. 
USD, които до момента не 
са използвани, обясни Зелик. 
Разбираемо е желанието на 
правителството да не пипа 
тези пари и да следва строга 
фискална дисциплина, уточ-
ни шефът на СБ. 

Биляна вачева
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Експортният сектор дърпа 
банките напред. Това пока-
за проучване на в. „Пари”. 
Само три от тридесетте тър-
говски банки, които опери-
рат в България, са с ръст на 
печалбата в края на първото 
полугодие. Това са Банка 
Пиреос, Централна коопе-
ративна банка (ЦКБ) и Кор-
поративна търговска банка 
(КТБ). Най-голям е ръстът 
при КТБ - 30.1%, и печал-
бата й достигна 38 млн. лв. 
Печалбата на Банка Пиреос 
България пък се увеличава 
с 12.7% на годишна база и в 
края на първото полугодие 
възлиза на 27.5 млн. лв. 
При ЦКБ увеличението е 
от близо 11% до 8.5 млн. 
лв. Според директорите и 
на Банка Пиреос България, 
и на Корпоративна търгов-
ска банка това, че креди-
тират компании, които се 
занимават с износ, е една 
от причините печалбата им 
да се увеличава. Сред фак-
торите за добрите резултати 
е и правилното управление 
на разходите, коментираха 
изпълнителни директори от 
печелившите банки.

Пътят нагоре
„Причината за този резул-
тат е разпределението на 
портфейла ни спрямо сек-
торите, които традиционно 
кредитираме”, обясни Емил 
Ангелов, заместник главен 
изпълнителен директор на 
Банка Пиреос България. По 
думите му банката е фоку-
сирана във финансиране на 
големи корпоративни кли-
енти и средните предприя-
тия, а голяма част от тях са 

международни компании, 
които имат експортно ори-
ентиран бизнес. 

„Ръстът на печалбата на 
КТБ се дължи на дейст-
вието на няколко основни 
фактора. От една страна, 
кредитният ни портфейл 
е добре работещ, към 99% 
от кредитите са класифи-
цирани като редовни, ко-
ето осигурява стабилни 
приходи от лихви”, обясни 
Илиан Зафиров, изпълни-
телен директор на КТБ. 
По думите му това е ре-
зултат от консервативната 
политика на банката при 
кредитирането, удачния 
избор на пазарни сегменти 
и доброто управление на 
кредитния риск. Данните 
на финансовото министер-
ство показаха, че 48%, или 
408 млн. лв., от парите на 
големите държавни фирми 
са депозирани в КТБ. В 
края на март банката раз-
полага с парите на 18 от 
големите държавни ком-
пании. Това също е част от 
факторите, които водят до 
ръст в печалбата на финан-
совата институция. Според 
данните на финансовото 
министерство и в ЦКБ са 
съсредоточени част от па-
рите на големи държавни 
компании. В банката има 
депозити за 60.9 млн. лв., 
което е 7.1%.

Ролята 
 на икономиката
„Печалбата ни се увеличава, 
защото клиентите ни рабо-
тят в сектори, които не са 
толкова засегнати от криза-
та”, обясни Емил Ангелов. 

Три истории на успеха
Единствените три банки с ръст на печалбата са Банка Пиреос, 
Корпоративна търговска банка и Централна кооперативна банка

КомПании 
и ПазаРи
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мирослав иванов
mivanov@pari.bg
тел. 4395-867

Реклама:
Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
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достига 352 млн. лв. Ос-
новната причина за спада 
в печалбите са лошите кре-
дити и по-големият размер 
на провизиите, които бан-
ките отделят. Емил Анге-
лов коментира, че докато 
компаниите в затруднение 
не започнат да обслужват 
кредитите си, спадът в пе-
чалбите ще продължи. „На-
дявам се, че сме видели пи-
ка на лошите заеми. Оттук 
нататък известен период 

ще има постоянен процент 
на проблемните заеми, след 
което състоянието ще се по-
добри. Причината е, че или 
активите ще се продават, 
или компаниите ще излязат 
от положението, в което са 
сега”, каза Ангелов. Според 
него първите признаци за 
намаляване на дела на ло-
шите заеми е налице, като 
вече се наблюдава забавяне 
на темпа на растеж. Очак-
ванията са, че през третото 

тримесечие забавянето на 
темпа на растеж на лошите 
кредити ще се запази. При 
две последователни три-
месечия може да се говори 
за тенденция или към края 
на годината ще има реални 
предпоставки за спад на ни-
вата на лошите заеми. Въ-
преки това обаче печалбите 
ще остават доста по-малки 
в сравнение с предходните 
години.

Радослава Димитрова

Клиентите на банката не са 
сериозно засегнати от кризата
Банката е фокусирана 
във финансиране на 
корпоративни клиенти и 
средни предприятия. Част 
от тях са международни 
компании, които имат 
експортно ориентиран 
бизнес. 

Реално погледнато, 
клиентите не са толкова 
експонирани, колкото 
биха били, ако бяхме 
насочени в сектора на 
потребителското кредити-
ране или микрокомпании, 
които кризата засегна 

Емил ангелов, 
зам. гл. изпълнителен директор 
на Банка Пиреос България

скокообразно от обезцен-
ките, които правим по 
кредити. Но не толкова, 
колкото в най-експонира-
ните компании. 

Банките са 
трансмисия между 
тези, които имат свободни 
пари, и тези, които имат 
нужда от пари. Но няма 
как нещата да са като по 
времето, когато всичко 
вървеше добре. Няма как 
да се генерира печалба, 
която е същата като печал-
бата от 2008 г.

Всички отпуснати кредити  
се обслужват редовно
Ръстът на печалбата на 
КТБ се дължи на няколко 
основни фактора, чието 
действие се запази като 
тенденция и тази година. 
От една страна, кредитният 
ни портфейл е добре рабо-
тещ, към 99% от кредитите 
са класифицирани като 
редовни, което осигурява 
стабилни приходи от лихви. 
Това е резултат от консер-
вативната ни политика при 
кредитирането, удачния 
избор на пазарни сегменти 
и доброто управление на 
кредитния риск.  Освен 

илиан зафиров, 
изпълнителен директор на КТБ

дите от търговски операции 
(FX и ценни книжа) бла-
годарение на ефективната 
работа на нашите дилъри 
и брокери и изключително 
доброто управление на 
пазарния риск. 
От друга страна, в резултат 
на антикризисната ни поли-
тика оптимизирахме разхо-
дите си, което допълнител-
но съдейства за повишаване 
на нашата ефективност 
- ръстът на административ-
ните ни разходи както през 
миналата, така и през тази 
година е незначителен.

повече. Ако трябва да 
разберете защо печалбата 
ни се увеличава на фона 
на другите банки, които 
отчитат намаляване или 
загуба, то е предвид на 
това, че клиентите ни не 
са толкова засегнати от 
кризата. Те са засегнати, а 
това става ясно от прови-
зиите, които се увеличават 

това банката е насочена към 
финансиране на компании с 
експортна ориентация и със 
сериозни обороти, което 
допринесе за увеличаване-
то на приходите от такси 
и комисиони, без да сме 
коригирали съществено 
тарифата си през последни-
те години.

Имаме и сериозен и 
стабилен ръст на прихо-

Той коментира, че и кредито-
получателите на Банка Пи-
реос са усетили кризата, но 
не до такава степен, колкото 
най-експонираните към по-
рисковите сектори фирми. 
Заместник изпълнителният 
директор на банката уточни, 
че портфейлът в потребител-
ското кредитиране е незна-
чителен - под 5% от общия, 
а по-голямата част от креди-
тите за физически лица са 
ипотечни кредити, които не 
са толкова засегнати, както 
са потребителските. 

Част от основните кор-
поративни клиенти на Бан-
ка Пиреос са експортно 
ориентирани компании от 
машиностроенето, храни-
телно-вкусовата промишле-
ност, както и от енергийния 
сектор. „Имаме клиенти от 
сектора на услугите. Част 
от портфейла ни е съсредо-
точен в т.нар. проектно фи-
нансиране - строителството. 
За щастие той беше създаден 
преди началото на 2008 г., 
така че повечето от проек-
тите  вече са в реализация”, 
обясни Ангелов. Илиан За-
фиров коментира, че КТБ е 
насочена към финансиране 
на компании с експортна 
ориентация и със сериозни 
обороти. „Това допринесе за 
увеличаването на приходите 
от такси и комисиони, без да 
сме коригирали съществено 
тарифата си през последните 
години”, каза той.

Системата  
и очакванията
Общата печалба на бан-
ковия сектор намалява с 
около 30% и в края на юни 

Цифра на деня

20.8
 процента е общият ръст на печалбата на Пиреос Банк България, КТБ и ЦКБ. Сборът 

от печалбата на трите банки е 74.107 млн. лв. Общо печалбата на банковата система 
в края на юни намалява с близо 30% и възлиза на 352 млн. лв., сочат данните на БНБ

▶

�� ���

�� ���

�� ���

�� ���

����

����

���� г.
���� г.

КТБ

БАНКА ПИРЕОС

ЦКБ

+30.17%

+12.70%

+10.82%

Печалба в края на юни ���� г., в хил. лв.
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„Алма Тур” ще погаси облигациите 
си с кредити от УниКредит и ЦКБ 
Банковите заеми са 
по-изгодни, твърди 
шефът на туристи- 
ческия холдинг

„Алма Тур БГ” АД ще изку-
пи обратно облигациите си, 
като за целта ще използва 
банкови кредити от УниКре-
дит Булбанк АД и Централ-
на кооперативна банка АД. 
Решението е било одобрено 
от общото събрание на ак-
ционерите на туристическия 
холдинг, показва съобщение 
на сайта на БФБ.

Дълг
Емитентът на дългови 
книжа на БФБ ще изтегли 
кредити на обща стойност 
17.275 млн. EUR, като 4 млн. 
EUR от тях ще се използват 
именно за погасяване на 
емисията облигации. На 16 
август „Алма Тур” трябваше 
да плати 500 хил. EUR, но 
акционерите са решили на 
тази дата да се изкупят всич-
ки облигации. „Банковите 
заеми са по-изгодни и затова 
решихме да изкупим облига-
циите по този начин”, каза 
за в. „Пари” Любомир Пан-
ковски,  председател на СД 
и изпълнителен директор на 
„Алма Тур БГ”. По думите 
му банките изследват по-об-
стойно бизнеса на клиентите 
си и са по-адекватни откъм 
доходност при сегашната 
икономическа ситуация.

„Сега ще погасим 4 млн. 

EUR, но облигациите в 
началото бяха за 5 млн. 
EUR”, добави Панковски, 
като уточни, че погасеният 
милион е със собствени 
средства. Според шефа на 
„Алма Тур” лихвата на ос-
таващата главница от 4 млн. 
EUR също ще се плати със 
собствени средства.

инвестиции
Кредити в размер на 7.9 млн. 
EUR ще бъдат използвани 
за рефинансиране на ин-
вестиционни и оборотни 
заеми. Те са към ОББ и са на 
дъщерното „Алма Тур Хотел 
Тамплиер” и компанията 
майка. ОББ е и довереник 
по облигациите на „Алма 
Тур”. „Ще излезем от фи-
нансирането, което ни беше 
осигурено от ОББ, защото 
условията на УниКредит и 
ЦКБ са по-изгодни за нас”, 
твърди Любомир Панков-
ски. 

Туристическото друже-
ство ще използва 2 млн. 
EUR, за да финансира 57% 
от стойността на строител-
ството на хотел „Тамплиер” 
в Банско. Шест дружества, 
където „Алма Тур” е едно-
личен собственик на капи-
тала, ще бъдат съдлъжници 
по кредитите, отпуснати от 
Булбанк и ЦКБ.

поглед
„Разнообразяването на ин-
струментите, които финан-
сират дейността на една ком-

пания, е задължително и в 
някакъв момент може отно-
во да се обърнем към фондо-
вата борса”, каза Любомир 
Панковски. По думите му за 
целта трябва да се раздвижи 
капиталовият пазар.

„До голяма степен об-
лигационерите поставят 
всички емитенти под общ 
знаменател и мислят, че 
всяко искане за предого-
варяне означава проблем”, 
добави Панковски. Според 
него динамичният цикъл на 
работа и искано предогова-
ряне не означават задължи-
телно проблем.

„Алма Тур” е поредната 
компания, емитент на обли-
гации, която тегли кредити, 
за да изкупува дълговите 
си книжа. Началото по-
стави „Метизи”, последва 
го „ФеърПлей Интернешъ-
нъл” АД. От компанията 
тогава заявиха, че ще рефи-
нансират облигационната 
си емисия с банков кредит, 
тъй като това ще е по-евти-
но. Последно на хорото за 
предсрочно погасяване се 
хвана „Елана холдинг” АД, 
като дружеството използва 
средства на мажоритаря и в 
комбинация с дългосрочно 
банково финансиране. Об-
лигациите на „Алма Тур”, 
„ФеърПлей” и „Елана” бяха 
сред емисиите, разсроче-
ни под различни форми от 
кредиторите и след това 
погасени предсрочно.

атанас Христов
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Протести срещу 
протестите
Синдикатите защи-
тиха „Каолин” АД и 
отрекоха обвинения-
та на „Екогласност”

Близо 200 души участва-
ха на митинг пред Минис-
терството на икономиката, 
енергетиката и туризма в 
защита на „Каолин” АД - 
концесионер на варовикова-
та кариера край Меричлери. 
Водени от синдикатите в 
бранш Минна индустрия, 
работници на компанията 
и местни жители носеха 
плакати „Фалшивите еко-
лози - вън от Меричлери”, 
„Спрете да лъжете и да пла-
шите хората”, „Долу ръцете 
от „Каолин”. 

неверни твърдения
Политическа партия „Еког-
ласност” разпространя-
ва неверни твърдения, с 
които създава негативни 
обществени настроения 
срещу „Каолин” АД, зая-
ви председателят на Феде-
рацията на независимите 
синдикати на миньорите 
Пенчо Токмакчиев. Лъжа 
е, че взривните работи за-
страшават водоизточниците 
- има изследване на учени 
от БАН, което доказва, че 

няма такава опасност, каза 
синдикалистът. „Лъжа е, че 
варовикът е силикозен - в 
него няма силициеви окиси. 
Няма и запрашеност, която 
да води до респираторни 
заболявания - пътищата и 
товарите се оросяват по 
няколко пъти на ден. Из-
ползват се само жп вагони 
за пренос на суровината, а 
в кариерата работят добри 
изпълнителски кадри”, ка-
за още той. Откривката от 
кариерата се изсипвала на 
закупени от концесионера 
земи. 

Спазват се всички закони 
и норми за работа, заяви и 
Иван Борисов, председател 
на синдикалната организа-
ция в „Каолин” АД.

опасност  
за централите
Според синдикатите, ако 
кариерата се затвори, ще 
бъде застрашена работата 
на ТЕЦ-овете в Марица-из-
ток. Варовикът е суровина 
за сероочистващите инста-
лации и без нея те не може 
да работят. Това пък ще 
рефлектира върху работата 
на миньорите, които доби-
ват въглища в Маришкия 
басейн, каза Токмакчиев. 

В декларация до пра-

вителството синдикатите 
предупреждават, че ще 
преминат към „масирани 
протестни действия, ако 
не се защити правото на 
работниците от фирмата 
стабилно и спокойно да ра-

ботят”. Тъй като министър 
Трайчо Трайков е в отпуск, 
както и неговите заместни-
ци, декларацията бе приета 
от шефа на дирекция „Ин-
дустриални отношения” 
Валентин Груев. Ние сме 

за запазване на работни-
те места, наясно сме, че 
спирането на добива на 
варовик може да доведе до 
проблеми в Марица-изток, 
заяви Груев. Разбира се, ще 
бъде направена проверка на 

дейността на концесионера 
и ако се докаже, че всичко 
е според изискванията, ня-
ма никакви проблеми тази 
кариера да продължи да 
работи, каза той.

мила Кисьова

▶ Лихвата по облигациите ще я платим със собствени средства, твърди Любомир 
панковски Снимки марина ангелова

▶ Близо 200 души участваха на митинг пред министерството на икономиката, енергетиката и туризма в 
защита на „Каолин” аД 
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С 38% по-малко нови ав-
томобили са продадени в 
България през първите 7 
месеца на 2010 г., показват 
данните на Асоциацията 
на автомобилните произ-
водители у нас. Миналият 
месец затвърди тенденция-
та за леко забавяне на спа-
да в продажбите, а според 
представители от бранша 
пазарът ще се стабилизира 
до края на годината и дори 
може да се очаква, макар и 
плах, ръст. 

Статистиката
Общо 8604 нови автомо-
била са продадени в Бъл-
гария до юли, показва ста-
тистиката на ААП. Само за 
юли продажбите са 1663, 
което е лек спад спрямо 
предходния месец. Юни 
обаче беше най-силният 
от началото на 2010 г. Спо-
ред Владимир Каменов, 
бранд мениджър на Ford 
България, това може да 
се тълкува като сигнал, че 
пазарът се стабилизира. 
Самият той не очаква осо-
бено големи сътресения 
през следващите месеци. 
„Смятам, че до края на 
годината продажбите ще 
се задържат на нивата от 
юни и юли - между 1500 
и 1700 бройки месечно”, 
коментира той за в. „Па-
ри”. По думите му това 
означава, че за цялата го-
дина продадените у нас 
нови автомобили ще бъдат 
около 17-18 хил.

Ford е сред топмарките 
в България, като само за 
юли тя е на трето място по 
продажби със 155 автомо-
била. Това й отрежда втора 
позиция по пазарен дял с 
1012 продажби от началото 
на 2010 г., или 9.86% от 
целия пазар. „Имаме малко 
по-добър пазарен дял от 
обичайния заради добри-
те продажби на Fiesta”, 
казва Каменов. „Добрите 
ни продажби се дължат и 
на няколко средно големи 
сделки, които оказват вли-
яние заради свития обем 
на пазара”, добавя той. 

Лидер и през юли остава 
Toyota, която е продала об-
що 1145 коли от началото 
на годината, или 11.15% 
от всички продажби в 
България. Третата пози-
ция остава за Volkswagen 
с 8.73% от пазара, или 896 
продажби. 

Камиони и автобуси
Едва 49 автобуса и камиона 
са продадени у нас през 
юли, показват още данните 
на ААП. Преди месец про-
дажбите бяха 120, което се 
дължеше най-вече на започ-
налите големи инфраструк-
турни проекти като Лот 2 
на магистрала „Тракия”. 
Данните за продажби на 
мотоциклети през миналия 
месец също не са особено 
позитивни. През юли у нас 
са продадени общо 51 дву-
колесни срещу 77 месец 
по-рано. 

На втория етаж  
ще има зона  
за развлечения, чита-
лището ще продължи 
да работи

Австрийската верига супер-
маркети „Билла България” 
приключи сделката за заку-
пуване на кино „Изток” от 
инвестиционния фонд TBIL 
(Trans Balkan Investment  
Limited - преди Equest). 
Както в. „Пари” съобщи 
миналата седмица, стой-
ността на сделката е 1.43 
млн. EUR, а консултант-
ската компания CB Richard 
Ellis (CBRE) го оцени в 
края на миналата година на 
1.4 млн. EUR. 

Супермаркет  
и читалище
На мястото на кино „Изток” 
няма да изникне поредната 
бизнес сграда, нарушаваща 
облика на традиционна-
та градска среда, обещаха 
от компанията купувач. 
Така „Билла” официал-

„Билла” ще запази фасадата 
на кино „Изток” в София

но се отказа от идеята да 
построи бизнес сграда с  
14 000 кв. м площ на бро-
ени километри от гиганти-
те - „Европейския търгов-
ски център” и „Мегапарк”, 
които имат над 120 000 кв. 
м офиси. Първият обект 
има наематели на около 
60% от площите си, а вто-
рият на около 50%. 

Заради добрата лока-
ция „Билла” ще направи в 
сградата на бившето кино 
„Изток” седемнайсетия си 
супермаркет. Австрийската 
верига обаче ще обнови 
фасадата на киното, като 
ще запази традиционния  
му облик. Все още се об-
мислят варианти втори-
ят етаж да се превърне в 
пространство за отдих и 
развлечения. Предстои те 
да бъдат съгласувани и със 
съответните институции. 
Читалище „Николай Хай-
тов” ще продължи своята 
дейност в сградата на кино 
„Изток”. Част от читалище-
то ще бъде ремонтирано от 
новия собственик. 

очаквани сделки
От фонда Equest още преди 
2 години бяха обявили, че 
искат да продадат кино „Из-
ток”, но чак сега се стигна 
до сделка. От фонда, чието 
име вече е Trans Balkan 
Investments Limited, обяви-
ха миналата седмица, че са 
сключили предварителен 
договор и за продажбата 
на бившето кино „Евро-
па палас”. Купувачът все 
още се пази в тайна, но се 
очаква сделката да бъде 
финализирана до средата 
на септември. Освен това 
преговорите за продажба 
на кино „Урвич” също про-
дължавали. 

Красимира Янева

1.43 
▶ млн. EUR е дала 
австрийската верига 
супермаркети за покуп-
ката на сградата

Продавач на 100%  
от „Юг Турист” е 
„Холдинг Варна”

„Св. св. Константин и Еле-
на холдинг” АД е купило 
100% от капитала на турис-
тическото дружество „Юг 
Турист” ЕООД, показва 
съобщение на холдинга до 
инвеститорите. Продавач 
на всички дялове е „Хол-
динг Варна” АД, което от 
своя страна е мажоритар 
в „Св. св. Константин и 
Елена”.

Свързани лица
Договорът за прехвърлянето 
на 64 дяла с номинал 100 лв. 
е подписан на 10 юни 2010 г. 
След прехвърлянето новият 
собственик на „Юг Турист” 
е променил името на друже-
ството на „А-Травел” ЕООД. 
Двете страни по сделката са 
част от икономическата гру-
па ТИМ, която контролира и 
най-големия публичен хол-
динг „Химимпорт” АД. 

Справка в допълнителни-

„Св. св. Константин и Елена” 
купи туристическо дружество

те материали към отчета 
за второто тримесечие на 
„Св. св. Константин и Еле-
на” показва, че „Холдинг 
Варна” държи 53.79% от 
капитала на туристическия 
холдинг. „Рентапарк” ЕООД 
има 20.33% от акциите, а 
„УПФ ЦКБ Сила” е с 6.31% 
от гласовете в общото събра-
ние на „Св. св. Константин 
и Елена”.

Търговия
На сесията днес книжа-
та на „Св. св. Константин 

и Елена” се понижиха с 
4.03% до 10 лв. за акция. По 
позицията на компанията 
беше сключена една сделка, 
в която 10 лота смениха 
собственика си. Пазарната 
капитализация се понижи 
до 23.1 млн. лв. 

Последното прехвърляне 
на дялове на „Холдинг Ва-
рна” е от 6 август, когато 30 
книжа смениха собствени-
ка си. Цената на затваряне 
от 7.15 лв. означава пазар-
на капитализация от 37.4 
млн. лв.

оптимизъм
„Миналата година беше 
доста различна като по-
ведение на потребителите 
и разпределение на про-
дажбите”, казва Каменов. 
Според него първото по-
лугодие на 2009 г. е било 
доста по-силно от второто, 
което обуславя по-големи-

те спадове на годишна база 
в момента. „Затова според 
мен през следващите ня-
колко месеца спадовете 
ще бъдат много по-малки”, 
прогнозира той. Според 
Каменов може да се очаква 
съвсем плах и несъщест-
вен ръст на пазара до края 
на годината.

Марка	 Продажби	 					Пазарен	дял	(в	%)

TOYOTA	 1145	 11.15

FORD	 					1012	 9.86

VOLKSWAGEN	 896	 8.73

PEUGEOT	 853	 8.31

DACIA	 728	 7.09

▶ Топ 5 на пазара в България
 

Източник:	ААП,	данните	са	за	периода	януари	-	юли	2010	г.	

“Св. св. Константин и Елена”
Лева
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 между 1500 и 1700 продажби на месец ще варира пазарът на нови автомобили до края на 2010 г.  
Снимка BloomBERg

▶



Пентагонът съкращава генерали
Спестените от 
мащабните проме-
ни средства ще се 
инвестират в модер-
низация на армията

Мащабни промени във 
военния бюджет на САЩ 
се подготвят от министъра 
на отбраната Робърт Гейтс 
във връзка с плановете 
за съкращаване на раз-
ходите и пренасочването 
на средствата към прио-
ритетни цели. Закриване 
на едно от десетте основ-
ни военни командвания, 
ограничаване на използ-
ването на външни услуги 
и намаляване на броя на 
генералите и адмирали-
те са най-важните мерки, 
планирани от Пентагона.

Промяна  
на приоритетите
„Искам да подчертая, че 
в тази програма не става 
дума за намаляване на 
бюджета на министер-
ството”, каза Гейтс. Ста-
ва дума за промяна на 
приоритетите, с което да 
се гарантира, че в трудни 
за икономиката времена 
ще можем да насочим от-
бранителните си ресурси, 
където е необходимо - към 
бойните подразделения, 
към инвестиции в бъде-
щите ни способности и 
най-вече - към униформе-
ните мъже и жени, заяви 
министърът.

Подготвяни мерки
Сред планираните проме-
ни са намаляване на броя 
на генералите в армията 

RIM се пребори BlackBerry да остане в Саудитска Арабия
Комуникационният 
регулатор в арабската 
държава  е постигнал 
споразумение с канад-
ската компания

Спирането на ключови ус-
луги на BlackBerry в Сау-
дитска Арабия бе отложе-
но за неопределено време. 
Телекомуникационният 
регулатор на известната с 
консерватизма си арабска 
държава публикува съоб-
щение, от което стана ясно, 
че постигането на споразу-
мение с канадската Research 
In Motion (RIM) е близо. 
Компанията, която произ-
вежда известния в бизнес 
средите смартфон, най-ве-
роятно ще постави свой 
сървър на територията на 
Саудитска Арабия, с което 
ще даде достъп на властите 
до закодираните съобщения 
на потребителите си. То-

ва бе и едно от основните 
изисквания на саудитското 
правителство. 

Проблем
Възможността за посте-
пенното спиране на част 
от ключовите за марката 
услуги в Саудитска Арабия 
бе отправена през миналата 
седмица. Тогава от местния 
телекомуникационен опера-
тор обявиха, че ще принудят 
трите мобилни оператора 
в страната да блокират об-
мена на съобщения между 
устройствата, считано от пе-
тък. При отказ на телекомите 
да се подчинят на регулация-
та те щяха да бъдат глобени 
с по 1.3 млн. USD. Впослед-
ствие срокът беше удължен 
до края на седмицата, а вчера 
стана ясно, че спирането на 
BlackBerry в страната се от-
лага за неопределено време. 
Новината бе разтълкувана от 
анализаторите като знак, че 
правителството на страната 
и RIM на практика са пред 
постигането на споразуме-
ние. Според официалното 
изявление на регулатора оба-
че продължава работата с 
доставчиците на услугата по 
съгласуването й със законо-
дателството на страната. 

Изисквания
Едно от основните изисква-

ния на властите е да имат 
достъп до закодираните съ-
общения, които потребите-
лите на BlackBerry обменят 
помежду си. В момента това 
става директно през сървъ-
рите на RIM в Канада, което 
не се нрави на саудитските 
регулаторни органи. Затова 
най-вероятният изход от си-
туацията е в разполагането 
на сървър на BlackBerry на 
територията на страната. 
Източник от един от трите 
мобилни оператора в стра-
ната е потвърдил пред мест-
ния всекидневник Okaz, че 
тестовете на самия сървър 
и изискваните от него функ-
ционалности са приключили 
успешно. 

В момента около 700 хил. 
души в Саудитска Арабия 
използват смартфоните на 
RIM. Голяма част от тях 
обаче са за лична употреба 
в контраст с останалите 
пазари, на които BlackBerry 

1.3
▶ млн. USD глоба трябва-
ше да платят мобилните 
оператори в Саудитска 
Арабия, които откажат 
да блокират услугите на 
BlackBerry

Не може да става дума за намаляване на общия военен бюджет, подчерта министърът на отбраната 
Робърт Гейтс Снимки BloomBerg

▶

За разлика от водещите пазари в Саудитска Арабия BlackBerry се използва  
предимно за лична употреба, а не за бизнес цели
▶

поне с 50 и орязване на 
средствата за държав-
ни поръчки с 10% през 
всяка от следващите три 
години. Базираното във 
Вирджиния Командване 
на съвместните сили ще 
бъде закрито. В момента в 
него работят 2800 военни 
и цивилни служители, а 
около 3000 компании имат 
договори за осигуряване 
на външни услуги.

От Пентагона отказаха да 
уточнят колко точно сред-
ства ще бъдат спестени. 
Според военните обаче 

мерките ще освободят до 
100 млрд. USD, които ще 
се използват за поддръжка 
на силите на САЩ и модер-
низация на арсенала през 
следващите пет години. 

Предупреждение
Промяната трябва да по-
каже на Конгреса, че Пен-
тагонът ще харчи разумно 
всеки долар и че предпри-
ема мерки срещу разхища-
ването на средства, заяви 
Гейтс. Той обаче побърза 
да предупреди, че това в 
никакъв случай не означа-

ва, че трябва да се намаля-
ва общият военен бюджет, 
който продължава да нара-
ства, но с много по-бавни 
темпове, отколкото след 
атентатите от 11 септем-
ври 2001 г. „Най-големият 
ми страх е, че по време на 
криза хората веднага ре-
шават, че именно бюдже-
тът за отбрана ще реши 
проблемите с националния 
дефицит”, каза Гейтс. Спо-
ред него такава мярка би 
била катастрофална, като 
се има предвид нестабил-
ността в света и военните 

инвестиции, които правят 
някои държави. 

Грешките  
от миналото
Министърът на отбрана-
та предупреди още, че е 
важно да не се повтарят 
грешките от миналото. 
Според него прекратява-
нето на една военна кам-
пания не бива да води до 
рязко и неразумно съкра-
щаване на разходите за 
отбрана. Наскоро прези-
дентът Барак Обама обя-
ви, че САЩ ще започнат 
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да се оттеглят от Ирак.
По данни на BBC Минис-

терството на отбраната на 
САЩ през тази година ще 
похарчи над 700 млрд. USD. 
Това е най-големият военен 
бюджет в света. В същото 
време дефицитът на САЩ 
достигна рекордната стой-
ност от 1.41 трлн. USD за 
2009 г. и се очаква да нарасне 
още през тази година. 

очаквана реакция
Макар че ефектът от мер-
ките тепърва ще се оце-
нява, очаква се промените 
да засегнат хиляди хора. 
Затова и предложенията 
на Пентагона едва ли ще 
се понравят на членовете 
на Конгреса, в чиито райо-
ни предстоят съкращения 
на работна сила, и то в 
година на избори. 

Програмата обаче беше 
похвалена от президента на 
САЩ, според когото спесте-
ните средства ще позволят 
да се издържа сегашната 
военна структура и да се 
правят необходимите ин-
вестиции в модернизация 
по „финансово отговорен 
начин”. Обама каза, че е 
доволен от усилията за ре-
формиране на начина, по 
който Пентагонът прави 
бизнес.

Иглика Филипова 

700 
▶ хил. жители на стра-
ната използват устрой-
ствата на канадската 
компания и възможности-
те за комуникация, които 
предлагат те

се използва предимно като 
бизнес устройство. 

Освен в Саудитска Ара-
бия смартфонът и услу-
гите му може да бъдат 
забранени и в Обедине-
ните арабски емирства. 

Там услугите като имейл, 
сърфиране в интернет и 
обмен на съобщения ще 
бъдат спрени от 11 октом-
ври отново заради притес-
нения около сигурността. 
Индия също планира да 

отправи предупреждение 
към RIM през следващата 
седмица, а Индонезия не 
изключва възможността 
да се присъедини към спи-
съка с противниците на 
услугата.

700 
▶ млрд. USD е бюджетът 
на министерството 
на отбраната за тази 
година
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7425 7249
Калай LME USD/т 21480 20600
Олово LME USD/т 2171 2123
Цинк LME USD/т 2128,5 2091
Алуминий LME USD/т 2201 2152,5
Никел LME USD/т 22565 22145
Алуминиева сплав LME USD/т 2240 2180

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1192,75 1193,4
Сребро LME USD/тр.у. 18,03 18,07
Платина LME USD/тр.у. 1537 1542
Паладий LME USD/тр.у. 478 480
Родий LME USD/тр.у. 2125 2175

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Август	 Септември
Суров петрол NYMEX USD/б 80,99 80,45
Брент ICE USD/б 79,27 79,73
Газьол ICE USD/т 673,5 679,25
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,348 4,369
Бензин 95 NYMEX USD/т 720 -
Нафта NYMEX USD/т 678 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Септември
Пшеница Soft Red CBT USD/т 270,43
Царевица Yellow CBT USD/т 165,05
Ечемик Feed ASX USD/т 298,99
Памук No.2 NYBOT USD/т 1765,43
Какао  NYBOT USD/т 3041,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3692,68
Соя No.2 ICE USD/т 381,49
Захар White NYSE LIFFE USD/т 520,80

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.08.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 11.08.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,39086
Бразилски реал BRL 10 8,90025
Канадски долар CAD 1 1,54245
Швейцарски франк CHF 1 1,43695
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33965
Чешка крона CZK 100 7,60284
Датска крона DKK 10 2,62746
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,37675
Хонконгски долар HKD 10 2,04917
Хърватска куна HRK 10 2,71832
Унгарски форинт HUF 1000 6,97564
Индонезийска рупия IDR 10000 1,76047
Исландска крона ISK 100 3,45102
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,76583
Литовски литаc LTL 1000 1,34159
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76091
Малайзийски рингит MYR 10 1,26647
Норвежка крона NOK 10 4,92541
Новозеландски долар NZD 10 2,46668
Филипинско песо PHP 10 1,13211
Полска злота PLN 100 3,46128
Нова румънска лея RON 10 4,80997
Руска рубла RUB 10 4,63083
Шведска крона SEK 100 5,13983
Сингапурски долар SGD 10 2,05617
Словашка крона SKK 10 1,14617
Тайландски бат THB 100 4,92280
Нова турска лира TRY 10 1,01660
Щатски долар USD 1 1,59386
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,10812

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
ДФ Статус Глобал ETFs

Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

За	дата	10.08.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,14 1126,96

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	10.08.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0282		лв. 1.0129	лв. 1.0231	лв. 1,37% 5,07%

Сентинел	-	Рапид 1,1750	лв. 1,1750	лв. 2,56% 4,14%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	9	август	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

9.08.2010	г.

157,44 156,67 155,90 155,52 153,60 153,60   
11,98 11,92 11,87 11,84 11,69 11,69   
85,20 84,79 84,37 83,96 82,72 82,72   
99,35 98,87 98,39 97,91 96,46 96,46   
762,46 758,76 755,06 751,35 740,25 740,25   
166,95 166,16 165,36 164,57 159,00 159,00   
80,28 79,89 79,51 79,12 77,19 77,19   
153,09 152,35 151,62 150,88 147,20 147,20   
303,80 302,35 300,90 299,46 289,33 289,33   
190,16 189,25 188,34 187,44 181,10 181,10   
229,69 228,59 227,50 226,41 218,75 218,75   
81,77 81,38 81,00 80,61 77,88 77,88   
234,82 233,70 232,59 231,47 223,64 223,64   

до	15.00	ч.	на	9.08.2010	г.

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика

ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0

АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,35183 -0,00422

БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,47524 0,06705

КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,43864 0,00401

ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,40758 -0,01267

КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,19912 0,01832

ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,89437 -0,00223

ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62524 0,00028

ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000

БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,34175 -0,01354

ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,91823 0,01708

ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,70872 0,00206

УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 7,00889 0,00577

ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,66232 0,01025

ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,20944 0,00993

ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000

ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,72731 0,00381

ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,27426 0,00212

ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000

ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76208 0,00312

МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,17369 0,01013

МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,72628 0,03086

НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,47636 -0,00016

НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,06946 -0,00695

ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,31570 0,03102

ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,90909 -0,00333

НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,61662 -0,00403

РУСКА РУБЛА RUB 100 4,95494 0,02096

ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,08003 -0,00197

СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,09841 0,00295

ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,65896 0,04289

НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,93009 0,03817

ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,48925 0,01349

ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,04896 0,00313

ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1778,87000 3,25000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 11.08.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	10/08/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,170028 € 1,193429 € 1,164178
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,888238 € 0,906003 € 0,883797

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,833102 € 0,849764 € 0,828936

Цените са валидни за поръчки, подадени на 5/08/2010 г. Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	10/08/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,135786 лв. 1,135786 лв. 1,135786 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 10/08/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

балансиран 4.8447 4.8689  5.0385 4.8447 4.7478   -5.92% 14.97% -10.84% -24.71% 21.01.2008
фонд в акции 6.6800 6.7134  6.9472 6.6800 6.5464   -5.70% 14.32% -7.56% -14.64% 23.01.2008
високодоходен 10.1342 10.2862  10.5396 0.0000 0.0000   0.74% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2698    2.2698    -8.93% 27.67% -11.06% -57.08% 12.11.2007
балансиран 2.6930    2.6930    -9.47% 24.34% -12.19% -50.49% 12.11.2007

паричен пазар 11.2028  11.1972  11.1804 11.1916 11.1916 11.1972 4.24% 0.12% 7.02% 6.34% 06.10.2008
балансиран 10.8169  10.7631  10.6555 10.7093  0.0000 0.50% 4.86% 4.76% 4.13% 06.10.2008
фонд в акции 10.0689  10.0188  9.8685 9.9186  0.0000 -2.55% 9.44% 1.77% 0.10% 06.10.2008
             
балансиран 13.5648    13.4305    0.07% 6.27% 2.04% 6.53% 14.12.2005
фонд в акции 7.8693    7.7914    -6.98% 12.76% -8.40% -4.91% 01.03.2006
фонд в акции 4.7651    4.7179    -19.40% 12.93% -16.60% -16.65% 21.06.2006
фонд в акции 7.8693    7.6401    -3.54% 12.81% 3.38% -10.16% 05.02.2008
фонд в акции 11.2928    10.9639    6.84% 12.21% 10.93% 3.73% 05.02.2008
паричен пазар 11.9361    11.9361    5.21% 0.21% 8.88% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.7698    80.4871  80.7698  -2.61% 1.99% -1.31% -5.17% 20.11.2006
фонд в акции 47.0077    46.7727  47.0077  -9.42% 3.05% -11.40% -14.24% 20.11.2006
фонд в акции 62.2783    61.9669  62.2783  -9.66% 4.22% -6.31% -13.22% 03.10.2007
             
фонд в акции 98.5759    97.1083    -4.70% 3.10% -2.69% -0.62% 04.01.2007
балансиран 79.7611    78.5735    -4.42% 2.00% -4.79% -7.43% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.30324    1.30064    4.26% 0.87% 6.59% 5.78% 01.12.2005
балансиран 1.06446    1.05810    -1.37% 5.54% 0.61% 1.27% 01.12.2005
фонд в акции 0.73366    0.72277    -6.14% 12.42% -2.64% -6.93% 01.03.2006
фонд в акции 0.73071    0.72633    -0.45% 1.91% 2.09% -12.22% 07.03.2008
ниско рисков 1.04662    1.04349    2.02% 0.38% 3.71% 3.51% 07.05.2009

балансиран 101.1745    100.1677    -2.01% 8.87% 1.94% 0.14% 07.12.2005
балансиран 107.2989    106.2313    -2.71% 7.73% -0.81% 1.49% 06.03.2006
фонд в акции 86.0206    84.7398    -5.04% 12.82% -2.55% -1.61% 20.06.2005
паричен пазар 121.1475    121.1475    5.45% 0.55% 7.10% 7.14% 31.10.2007
ниско рисков 93.6999    93.3255    3.79% 2.67% -3.13% -2.59% 01.02.2008
ниско рисков 105.8260  105.7203  105.4031  105.7203  3.22% 1.38% 5.37% 5.13% 01.07.2009

балансиран 4.5888     4.5614     -6.68% 10.60% 1.80%*** 4.50% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9356  0.9309   0.9286  0.9240     -12.08% 17.94% -11.92%*** -6.22% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.6413     17.5183     -5.82% 8.90% -6.86% 10.21% 28.09.2004
фонд в акции 11.0425    10.8889     -9.52% 12.85% -10.27% 2.04% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.2217     1.2036     -5.71% 14.11% 5.52% 2.21% 10.05.2004
фонд в акции 0.7591     0.7479    8.80% 21.86% 27.41% -7.26% 04.10.2006
фонд в акции 0.9584     0.9442    9.30% 21.37% 5.71% -2.09% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.8988  129.7046  129.4457    2.77% 3.30% 5.10% 6.23% 04.05.2006
балансиран 14.2977  14.2977  14.1561    -4.99% 8.29% -5.93% 2.05% 17.12.2004
фонд в акции 0.7394  0.7321  0.7249    -1.32% 15.54% -0.60% -7.26% 04.05.2006
             
балансиран 790.9939    785.0762    1.42% 6.35% 8.27% -21.10% 09.05.2008
фонд в акции 707.8941    702.5982    -0.15% 8.00% 8.74% -13.03% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.2328    11.2328    3.34% 1.81% 6.48% 2.60% 30.01.2006
балансиран 117.0648    117.0648    -2.46% 7.38% 0.07% 1.78% 30.01.2005
фонд в акции 6.4879    6.4879    -7.89% 16.52% -2.22% -9.11% 30.01.2006
фонд в акции 9.9927    9.9927    -0.76% 2.41% 1.26% -0.05% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.7109    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5161  0.5135  0.5109    -1.96% 8.24% -2.57% -21.73% 19.11.2007
балансиран 0.7447  0.7421  0.7395    -0.24% 3.73% 0.46% -10.38% 19.11.2007
ниско рисков 0.9915  0.9900  0.9885    2.81% 1.39% 5.03% -0.37% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2557  1.2538 1.2519    3.67% 0.28% 8.19% 5.27% 16.03.2006
консервативен 1.2786  1.2748 1.2710    4.32% 1.10% 9.11% 5.67% 16.03.2006
балансиран 0.8575  0.8541 0.8507    -1.37% 4.64% 1.05% -3.52% 16.03.2006
фонд в акции 0.6308  0.6277 0.6246    -6.51% 8.57% -2.86% -10.04% 16.03.2006
балансиран 0.7289  0.7289 0.7231    -4.50% 5.25% -6.82% -12.05% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 1.0258  1.0258 1.0258    N/A N/A N/A N/A 
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 
            
паричен пазар 1.1750   1.1750    2.56% 0.22% 4.14% 3.69% 15.11.2005
балансиран 1.0282   до 90 дни  над 90 дни  1.37% 3.93% 5.07% 0.37% 12.09.2005
    1.0129  1.0231      

балансиран 7.2373   7.2373    -11.89% 12.12% -4.44% -7.01% 01.03.2006
фонд в акции 6.3285   6.3285    -9.73% 14.39% -1.74% -9.78% 01.03.2006
фонд в акции 2.9014   2.9014    3.46% 15.70% 8.45% -30.88% 05.04.2007
консервативен 10.4498   10.4498    0.20% 1.77% 1.50% 2.69% 12.12.2008

 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7456 0.7419 0.7401 0.7346 0.7346 0.7383  0.7199 1.24% 13.05% 0.25% -7.05% 22.05.2006
фонд в акции 0.4247 0.4226 0.7401 0.4184 0.4184 0.4205  0.4100 1.80% 17.13% 8.90% -23.37% 02.05.2007
фонд в акции 102.3801  101.1224  100.3678    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 320.3551    319.8746    2.65% 0.24% 4.71% 7.18% 17.11.2003
ниско рисков 13.2825    13.2161    2.40% 2.97% 5.71% 6.33% 27.12.2005
балансиран 12.1322    12.0109    0.84% 6.10% 3.90% 4.27% 27.12.2005
фонд в акции 8.5423    8.4569    -0.93% 12.38% 2.76% -3.19% 07.09.2005
балансиран 20.7999    20.7999    2.57% 3.78% 4.74% 1.39% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4776    6.4452    -4.28% 6.10% -4.97% -12.72% 01.06.2007
балансиран 7.8497    7.8105    -3.60% 5.64% -3.72% -7.30% 01.06.2007
консервативен 11.5277    11.4990    6.02% 3.02% 10.13% 4.88% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1877    1.1639    -2.92% 5.84% -0.10% 4.51% 18.09.2006
балансиран 1.0357    1.0253    -1.68% 3.72% 0.15% 1.63% 10.06.2008

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,3135 1,3136 1,3234 1,311
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,83408 0,83425 0,83628 0,83125
ЯПОНСКА йЕНА JPY 113,06 113,08 113,75 112,65
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,3903 1,3905 1,3924 1,3833
НОРВЕжКА КРОНА NOK 7,9013 7,9062 7,9197 7,8902
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,408 9,4111 9,4234 9,3906
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,3608 1,3613 1,3633 1,352
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,4449 1,4454 1,4484 1,4397
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 278,7 279,1 279,3 277,58
ЧЕШКА КРОНА CZK 24,753 24,783 24,82 24,701
РУСКА РУБЛА RUB 39,4585 39,4856 39,5585 39,3307
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 3,9769 3,9794 3,9848 3,9599

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 10.08.2010 г.

N/A 13.4618 12.3566 8.7003
321.4763 N/A 12.3142 8.6704
323.0781 13.3489 N/A 8.6277
323.0781 13.3489 12.2535 N/A
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Цената на 
златото 
отбеляза по-

нижение и по време 
на вчерашната сесия 
в Лондон достигна 
1195.25 USD/тр.у. 
Поскъпването на 
долара спрямо еврото 
се отрази негативно 
върху стойността на 
метала

По време 
на бор-
совата 

сесия във втор-
ник измерителят 
добави 83 пункта 
към стойността 
си. Забавянето на 
икономиката на 
Китай оказа влия-
ние върху борсите 
по целия свят

индекс на деня

1.31
▶ процента се повиши гер-
манският индекс DAX и дос-
тигна 6268.5 пункта

Стока на деня

2.37
▶ процента спечели 
нерафинираната захар 
на борсата в Ню Йорк и 
достигна 400 USD/т

Китай отчете рекорден търговски излишък
Търговският излишък 
на Китай се покачи 
до нива, невиждани от 
година и половина, според 
доклад на правителството, 
изнесен вчера. За повечето 
анализатори последните 
данни със сигурност ще 
донесат допълнителен 
натиск върху Китай от 
страна на западните им 
партньори за по-бързо 
поскъпване на юана.
Според изнесените цифри 
излишъкът на Китай е на-
раснал до 28.7 млрд. USD 
през юли от 20.02 млрд. 
USD месец по-рано. Това 
в голяма степен изненада 
икономисти и анализато-
ри, които очакваха този 
показател да слезе до 19.6 
млрд. USD. Последно 
толкова високи стойности 
е имало през януари 2009 
г., когато беше отчетен 
излишък от 39.11 млрд. 
USD.
Експортът на Китай през 
юли е нараснал с 38.1% 
спрямо година по-рано. 
Увеличението е по-малко 
от юнското - 43.9%, но все 
пак остана над предва-
рителните прогнози за 
повишение от най-много 

36.3%. В същото време 
износът е нараснал едва с 
22.7%, като резултатът е 
под този от юни - 34.1%, 
и под предварителните 
прогнози за 30.2%.

Данните за търговския 
баланс на Китай през 
юли дойдоха преди тези 
на САЩ за юни, които ще 
бъдат изнесени официално 
днес. Според анализатори-
те най голямата икономика 
в света ще отчете дефицит 

от порядъка на 40 млрд. 
USD.

Именно яркият контраст 
между показателите на 
двете най-важни иконо-
мики в света ще принуди 
Вашингтон да засили 
натиска върху китайското 
правителство да позволи 
по-значително поскъпване 
на своята валута, заяви 
Брайън Джаксън, ико-
номист в Royal Bank of 
Canada.
Изнесените цифри показ-
ват още, че експортът на 
азиатската държава в по-
сока ЕС се е увеличил са-
мо с 5.4% и от 27.2 млрд. 
USD през юни е стигнал 
28.67 млрд. USD през 
юли. Тези стойности не 
изненадаха анализатори-
те, като се вземе предвид 
финансовата несигурност 
в Европа.

Последните данни за 
слабия внос на Китай 
неминуемо показват заба-
вяне на икономическата 
активност и това се дължи 
на строгите финансови 
регулации, които прави-
телството наложи върху 

Излишъкът 
на Китай е 

нараснал до 28.7 
млрд. USD през юли 
от 20.02 млрд. USD 
месец по-рано

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ положителният баланс по търговската сметка на Китай ще изнерви 
западните партньори  СНимка bloomberg

Иран обяви долара 
и еврото за 
“мръсни” валути
Иран заяви готовност да 
прекрати търговията с 
петрол в долари и евро. 
Този ход е ответна реакция 
срещу санкциите, наложе-
ни от Запада срещу ядре-
ната програма на Иран.
В интервю пред водещия 
икономически всекидне-
вник в Иран Doniye-e-
Ektesad първият вицепрези-
дент на Иран Мохамед Реза 
Рахми обяви, че правител-
ството е готово да прибегне 
и до премахване на долара 
и еврото от кошницата с 
валутни резерви и да ги 
замени с ирански риали 
и валути на страни, които 
са съгласни да си сътруд-
ничат с Иран. По думите 
на Рахми в момента двете 
валути се третират като 
“мръсни” и повече няма да 
се  продава петрол, деноми-
ниран в долари и евро.
В интервюто се казва още, 
че е възможно Иран да 
ограничи и вноса на стоки 
от Европейския съюз. От 
официалната статистика 
на ЕС става ясно, че през 
2009 г. Иран е внесъл сто-
ки на стойност 11.4 млрд. 
EUR, или 27% от общото 

В Ню Йорк 
фючърсите 

на суровия петрол 
поевтиняха с 1.72% 
до 80.08 USD/б

количество. Очаква се 
това решение да се отрази 
силно и върху вноса на 
пшеница и соя от Евро-
пейския съюз.
Все още обаче не е ясно 
какъв ще бъде икономи-
ческият ефект за Иран 
от такова решение и как 
въобще правителството ще 
успее да изпълни заканата 
си, след като в момента 
световният енергиен пазар 
е доминиран от долара.
Според Рахми санкциите, 
наложени от ООН, няма да 
откажат Иран от развиване 
на ядрената му програма. 
Вместо това забраната щя-
ла да помогне на страната 
да постигне технологична 
самодостатъчност в раз-
лични отрасли.

Захарта 
добави 10 
USD към 

стойността си на 
последната борсова 
сесия. Силният 
инвеститорски 
интерес нареди 
суровината сред 
най-печелившите 
на борсата в Ню 
Йорк

23,5222	 23,4091	 3691,7502	 370,5083	 22,6175	 3	655,1982	 363,2434

27,8105	 27,6768	 2949,3629	 102,0000	 26,7409	 2920,1613	 100

108,5221	 108,0004	 1124,8655	 82,1337	 104,3482	 1113,7282	 80,5232

17,1339	 17,0515	 1416,4644	 87,5363	 16,4749	 1402,44	 85,8199

34,3340	 34,1690	 3523,5943	 0,0000	 33,0135	 3488,7072	 0

28,7831	 28,6448	 895,4338	 84,2716	 27,6761	 886,5681	 82,6192

28,4629	 28,3261	 1320,1149	 102,0000	 27,3682	 1307,0445	 100

23,0939	 22,9829	 1238,9064	 127,7508	 22,2057	 1226,64	 125,2459

42,1300	 41,9244	 1489,0839	 0,0000	 41,1024	 1481,6755	 0

44,8107	 44,5922	 1802,5969	 0,0000	 43,7178	 1793,6288	 0

не	се		 15,9326	 1224,9394	 не	се		 15,8533	 1218,8452	 не	се
предлага	 	 	 предлага	 	 	 предлага

не	се		 27,5886	 1229,0133	 не	се		 27,4513	 1222,8988	 не	се	
предлага	 	 	 предлага		 	 	 предлага

142,6721	 141,9761	 1485,6339	 143,6430	 139,1923	 1478,2427	 142,2208

118,5305	 117,9523	 1194,6234	 0,0000	 115,6395	 1188,68	 0

10.08.2010 г.
10.08.2010 г.Георги Георгиев 

ggeorgiev@pari.bg

търговията с недвижими 
имоти. Независимо че 
тези мерки се отразиха 
силно върху вноса на 
суровини, върху цените 
на имотите влиянието не е 
толкова осезаемо.

По данни на Китайско-
то статистическо бюро 
инвестициите в недвижи-
ми имоти през юли са се 
увеличили с 33% спря-

мо година по-рано и са 
стигнали 411.8 млрд. юана 
(60.85 млрд. USD). Спад 
от 15.4% има при търго-
вията с държавни имоти, 
а продадените площи са 
намалели до 64.7 млн. кв. 
м спрямо същия период на 
2009 г. Когато се сравни с 
предходния месец, пони-
жението е още по-голямо 
- 29.4% и 91.6 млн. кв. 
м продадени застроени 

площи.
Въпреки спада при 
продажбите цените на 
градските имоти в 70 
китайски града са остана-
ли без промяна през юли 
спрямо юни и са с 10.3% 
повече спрямо година по-
рано, което показва пред 
какво предизвикателство 
е изправено правителство-
то в опита си да намали 
инфлацията.

Злато
USD/тр.у.
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Подготвяният от германското 
правителство данък върху 
атомните реактори ще се 
отрази на инвестициите и 
дивидентите за акционерите 
на енергийните компании 
E.ON и RWE. Това са двете 
най-зле представящи се дру-
жества в основния герман-
ски борсов индекс DAX, се 
казва в анализ на Bloomberg. 
Досега акциите на E.ON са 
поевтинели с 20%, а с 18% е 
спаднала пазарната капита-
лизация на RWE. От 2011 г. 
Берлин планира да получава 
по 2.3 млрд. EUR годишно от 
производителите на атомна 
енергия, с което да намали 
бюджетния си дефицит. 

негативен ефект
Двата най-големи енерго-
доставчика в страната ще 
инвестират около 17 млрд. 
EUR тази година в газо-
проводи и електроцентрали, 
които използват по-чисти го-
рива. Вложенията занапред 
обаче вероятно ще намалеят 
заради планирания данък. 
Очаква се налогът върху 
атомните мощности да свие 
годишната печалба на RWE 
с 1 млрд. EUR, а финансо-
вият резултат на E.ON ще 
намалее с 1.5 млрд. EUR, 
смятат анализатори. Според 
тях данъкът може да изяде 
повече от половината от пе-
чалбата, която в момента те 
получават от реакторите.

Предимство
E.ON, RWE и две по-мал-
ки компании имат предим-
ство пред другите герман-
ски електропроизводители, 
смятат в Берлин. Техните 
реактори са по-рентабилни 
от тези, които работят на 
въглища и газ. Това е така за-
ради европейските правила, 
които предвиждат санкции 
за отделящите въглероден 

диоксид централи. Очаква 
се германското правителство 
да представи стратегията си 
за атомната, алтернативната 
и енергията от изкопаеми го-
рива в края на септември.

Споразумение
Четирите оператора на атом-
ни реактори в Германия ще 
се срещнат със заместник 
финансовия министър Вер-
нер Гатцер тази седмица, 
за да обсъдят споразуме-
ние за новия данък, съобщи 
Handelsblatt, като цитира не-
назовани източници. Очаква 
се компаниите да приемат 
новия налог, в замяна на 
което в бъдеще няма да им 
бъдат налагани други подоб-
ни тежести.

Спад на дивидентите
От E.ON и RWE отказаха 
да коментират евентуалния 
ефект върху печалбите им 
от въвеждането на данъка, 
тъй като подробностите още 
не са ясни. RWE обаче най-
вероятно ще свие инвести-
циите си и ще намали диви-
дентите, ако налогът влезе в 
сила, казаха от компанията. 
По данни на Bloomberg пла-
щанията към акционерите 
може да паднат до 3.33 EUR 
на акция в сравнение с 3.50 
EUR за 2009 г. Печалбата 
на E.ON пък може да нама-
лее до 1.38 EUR на акция 
спрямо 1.50 EUR година 
по-рано.

Орязване  
на инвестициите
RWE ще инвестира около 
7 млрд. EUR годишно до 
2013 г., показват обяве-
ните през май планове на 
компанията. Около 95% от 
сумата за тази година вече 
е разпределена, но за 2013 
г. проектите са ясни само 
за 50% от планираната 

инвестиция.
E.ON обяви, че инвести-

циите й може да намалеят 
с 40% до 6 млрд. EUR през 
2012 г. заради изплащане-
то на дългове. „Известен 
растеж” по думите на фи-
нансовия директор Маркус 
Шенк компанията си оси-
гурява, като влага по 5-6 

млрд. EUR годишно.
Ограничаването на ин-

вестициите може да уве-
личи зависимостта на 
Германия от вноса на газ 
и електричество. Това ще 
засегне големите енергий-
ни производители, като 
предприятията в металур-
гичния сектор, смятат ана-

лизатори. 

Предизборно  
обещание
Атомната индустрия раз-
чита, че канцлерът Ангела 
Меркел ще спази предиз-
борното си обещание да 
разреши на реакторите в 
страната да работят и след 

изтичане на проектния им 
живот. Според Меркел това 
ще помогне на Германия 
да изпълни заложените 
цели за намаляване на въ-
глеродните емисии. Освен 
това така ще се осигури и 
допълнително печалба за 
инвестиции във възобновя-
еми енергийни източници.

 Берлин планира да получава по 2.3 млрд. EUR годишно от производителите на атомна енергия, с което да  
намали бюджетния си дефицит  Снимка bloomberg 

▶

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

Германия въвежда данък 
върху атомната енергия
Промяната ще свие инвестициите и печалбите на E.ON и RWE

О Б Щ И Н А   С Т А Р А  З А Г О Р A
6000 СТАРА ЗАГОРА, бул.”Цар Симеон Велики” 107, тел.042/614 614, факс 042/25 91 32

на основание Заповед     № РД 25-2065/29.07.2010г. на Кмета на Община Стара Загора

Обявява:    
публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижими имоти, частна общинска   собстве-

ност:

№ 
по   
ред

Село, № на имота, квартал Площ на 
имота
/кв.м./

Начална 
тръжна

цена/лева
без ДДС/

Депозит
/лева/

Стъпка  за 
наддаване

/лева/

с. Пшеничево

1 УПИ Іобщ., кв.39,          1378 4 800 500 250

2 УПИ ІІобщ., кв.39     1490 5200 500 300

3 УПИ ІІІобщ., кв.39        1349 4800 500 250

4 УПИ ІVобщ., кв.39 1260 4400 500 250

5 УПИ Vобщ., кв.39 1328 4600 500 250

6 УПИ VІобщ., кв.39 1344 4700 500 250

7 УПИ VІІобщ., кв.39 1443 5000 500 250

8 УПИ VІІІобщ., кв.39 1331 4600 500 250

гр.Стара Загора

9 ПИ №68850.502.27, УПИ ІV в 
кв.604-„Три чучура-север”

514 83000 10000 5000

10 ПИ №68850.501.737, УПИ IX-305 
в кв.650-„Железник”

406 64000 7000 3500

11 ПИ №68850.501.738, УПИ VIII-
306 в кв.650-„Железник”

409 65000 7000 3500

12 ПИ №68850.521.274, в кв.29-
„Зора”, парцел III-274

337 20000 2000 1000

13 ПИ №68850.521.348, в кв.29-
„Зора”, парцел VI-275

244 12000 1000 6000

14 ПИ №68850.521.347, в кв.29-
„Зора”, парцел VII-274

320 16000 2000 800

15 ПИ №68850.521.272, в кв.29-
„Зора”, парцел IX

501 25100 3000 1500

16 ПИ №68850.521.359, в кв.29-
„Зора”, парцел XI

360 18000 2000 1000

17 ПИ №68850.521.360, в кв.29-
„Зора”, парцел XII

340 17000 2000 1000

18 ПИ No 68850.526.1598, УПИ 
III-521, в кв. 36, местност 
„Голиш”,НТП-за складова база

471 15000 2000 1000

19 Поземлен имот No 
002387,НТП-ремонт тр.ср., 
местността „Чанлъка”

1016 120000 30000 10000

20 ПИ  No 68850.515.604,УПИ 
V-969,кв. 121

302 210000 20000 11000

21 ПИ  No 68850.515.611,УПИ III-971 
и УПИ IV-970,кв.121

307 210000 20000 11000

22 ПИ №68850.521.333, в кв.6-
„Зора”, парцел V

422 35000 4000 2000

23 ПИ №68850.521.334, в кв.6-
„Зора”, парцел VI

460 35000 4000 2000

24 ПИ №68850.521.335, в кв.6-
„Зора”, парцел IV

440 35000 4000 2000

с.Дълбоки

25 УПИ XII – одо,кв.27 340 2700 500 200

26 УПИ III – ресторант,кв.39 3160 25000 3000 1500

с.Змейово

27 УПИ I  - 529,кв.14 493 9000 2000 500

с.Хрищени

  Депозитите за участие в търга се внасят по б.с/ка на община Стара Загора: “Юробанк И ЕФ Джи 
България” АД, BIC код: BPBIBGSF; IBAN: BG 45 BPBI 7935 3375 755 401  до 17.00 часа на  09.09.2010г. 
Търгът да се проведе на  13.09.2010г. от 10.00 часа. в Зала “Фоайе“ на  Общината.                               
Тръжната документация да се предоставя на желаещите за участие в срок до 17.00.ч на 
09.09.2010г.  от Център за услуги и информация на общината – работно място 6, срещу 50 лева 
за всеки обект, внесени в касата на община Стара Загора. 
Подаването на необходимите документи,  се извършва в деня на търга в часа, обявен за начало на 
търга пред Комисията.
Допълнителна информация на тел. 042/ 614 676
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Отдръпване на 
корпоративни 
клиенти и липса на 
пари карат хората да 
спестят този разход

Приходите от имуществе-
ни застраховки са се сви-
ли с 13% на годишна база 
през първите пет месеца 
на тази година, показват 
изчисленията на в. „Пари” 
на база официалните данни 
на Комисията за финансов 
надзор. В края на май от по-
лиците „Пожар и природни 
бедствия” и „Други щети 
на имущество” са събрани 
103.8 млн. лв. спрямо 119.3 
млн. лв. за първите пет ме-
сеца на 2009 г.

За януари - май 2009 г. 
сегментът отчете 16.6% 
ръст на продажбите спря-
мо съпоставимия период 
на 2008 г., когато от иму-
ществени застраховки бяха 
събрани 102.4 млн. лв.

Предпочитания
По-сериозно засегнатият 
продукт е „Други щети на 
имущество”, където събра-
ните премии са намалели с 
25.3% и в края на май тази 

Премийните приходи от имуществени 
застраховки се понижиха с 13%

година са 25.85 млн. лв. При-
ходите от полицата „Пожар 
и природни бедствия” са 
77.9 млн. лв., като се пони-
жават с 8% на годишна база. 
Мениджъри на дружествата 
обясняват спадовете с от-
дръпване на корпоративни 
клиенти и липса на пари, 
които карат физическите 
лица да спестяват този раз-
ход. „В условията на криза 
клиентите предпочитат да 
намалят застрахователното 
покритие, което означава 
по-ниска цена на премия-
та”, каза Пламен Ялъмов, 
изпълнителен директор на 
ЗАД „Алианц България”, 
което е лидер на пазара на 
имуществени застраховки. 
Според Румен Георгиев, 
изпълнителен директор на 
ЗАД „Армеец” АД, спадо-
вете се обясняват с оттег-
лянето на корпоративните 
клиенти и физическите ли-
ца, които минимализират 
бюджетите си.

Принос
Делът на имуществените 
полици на пазара на общо-
то застраховане се понижи 
до 18.3% през първите пет 
месеца на тази година, а за 

същия период на 2009 г. 
беше 19.3%. В края на май 
2008 г. от имущества се 
формираха 17.3% от прихо-
дите в общото застраховане. 
„В портфейла на „Алианц” 
делът е разумен и нашата 
цел е да го запазим”, каза 

Пламен Ялъмов. По думите 
му планът е автомобилно 
и неавтомобилно застра-
ховане да имат по 50% в 
премийните приходи. „Ще 
се стремим да увеличава-
ме дела на имуществените 
полици в общия премиен 

приход”, категоричен беше 
Румен Георгиев. Според 
него това е целта на всяко 
дружество у нас.

Мениджърите на застра-
хователни компании виж-
дат оптимизъм на пазара на 
имуществени застраховки. 

„Тези полици ще растат и 
ще вземат от дела на ав-
томобилните полици”, е 
мнението на Румен Георги-
ев. Според Пламен Ялъмов 
това са евтини застраховки 
и ще навлизат на пазара.

атанас христов

Корпоративните клиенти 
преразглеждат договорите си
При имуществените 
полици има спад, тъй като 
някои фирми преразглеждат 
договорите, които са сключе-
ни към момента. В условия-
та на криза те предпочитат 
да намалят застрахователно-
то покритие, което означава 
по-ниска цена на премията. 
Подобно е положението и 
при индивидуалните кли-
енти. Хората не си правят 
имуществени застраховки, 
защото нямат пари и реша-
ват да се откажат от този раз-
ход. При нас има малък спад 
на премиите от имуществе-
ни полици, но пазарният ни 
дял расте. В портфейла на 
„Алианц” делът е разумен и 
нашата цел е да го запазим. 

Пламен Ялъмов,
изпълнителен директор  
на ЗАД „Алианц България”

Имуществе-
ните застра-

ховки са евтини и 
ще навлизат на па-
зара, а за мен едно 
„Каско” е много 
скъпа полица

Стремим се автомобилно и 
неавтомобилно застраховане 
да имат по 50% в премийни-
те приходи. Увеличението е 
добре дошло.

Пазарът на имуществе-
ни полици трябва да расте 
през следващите пет години. 
Все още много малко хора 
застраховат имуществото 
си, а има и много други 
съпътстващи продукти. Това 
са евтини застраховки и ще 
навлизат на пазара, а за мен 
едно „Каско” е много скъпа 
полица. Липсва популярност 
сред населението, като наша-
та цел и на посредниците е 
да ги популяризираме сред 
населението.

Всяка компания иска да 
увеличава имуществата
При нас има ръст в 
имуществените застра-
ховки. Но спадът като 
цяло за пазара е продик-
туван от оттеглянето на 
корпоративните клиенти и 
физическите лица, които 
минимализират бюдже-
тите си. Безспорно ще се 
стремим да увеличаваме 
дела на тези полици в 
общия премиен приход на 
компанията. Имуществе-
ните застраховки са много 
по-различни от автомо-
билните полици и стре-

румен Георгиев,
изпълнителен директор  
на „ЗАД Армеец” АД

Бъдещето на 
пазара е въз-

ход, разбира се, не в 
краткосрочен план 
през тази година

межът на всяка компания 
у нас е да увеличава дела 
им.

Бъдещето на пазара е 
възход, разбира се, не в 
краткосрочен план през 
тази година. Имуществе-
ните полици са показа-
телни и няма как авто-
мобилното застраховане, 
което в момента е водещо, 
да остане такова много 
дълго. Имуществата ще 
растат и ще вземат от дела 
на автомобилните полици.

Мнения

Премиен приход по имуществени застраховки, в хил. лв.

"Пожар и природни бедствия" "Други щети на имущество" Общо
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Конкурс
БНБ търси художници  
Българската народна банка обяви анонимни кон-
курси за изработване на художествени проекти. 
Творците трябва да изрисуват облика на няколко 
възпоменателни монети, посветени на „Мана-
стирът Зограф”, Хан Крум, Гена Димитрова, 
Богородица Пътеводителка и илюстриращи бъл-
гарски народни приказки. Художниците могат 
да представят своите проекти в няколко поредни 
дни в началото на ноември тази година. А изси-
чането на монетите предстои да бъде направено 
през 2011 г.

Най-слабо разпространените монети по българските земи  
са тракийските

Парите на миналото

Всичко е пари. Дори сами-
те пари. Затова има хора, 
които са намерили начин 
да изкарват пари от парите 
на миналото. Само една 
по-древна монета от римско 
време може да ви направи 
изключително богати. Спо-
ред нумизмати най-скъпи са 
тракийските монети, защо-
то те са най-слабо разпрос-
транени. А за най-често 
срещани те определят рим-
ските пари. Нумизматична 
стойност днес придобиват 
не само древните монети, 
но и тези, които използва-
ме в ежедневието, т.нар. 
разменни. Една от най-скъ-

пите разменни монети е с 
номинал 2 стотинки и е из-
сечена през 1972 г., твърдят 
запознати. 

Локация и реализация
Цената на една монета 
може да варира от 5 лв. 
до 300 хил. лв. Цената 
зависи от периода, в който 
монетите са били използ-
вани, от това колко бройки 
има и къде и как ще бъдат 
реализирани. Късмет да 
попаднеш на правилното 
находище е най-важното, 
коментират нумизмати, 
занимаващи се с търсене 
на старинни предмети. 

Масово намерените при-
добивки се продават „на 
черно”, защото така се 
взима по-висока цена. Има 
хора, които се занима-
ват само с изкупуване и 
препродаване на древни 
монети. Родните ценности 
често се изнасят за азиат-
ски страни по нелегални 
канали. Сериозен инте-
рес към древните монети 
проявяват народи, които 
съществуват отскоро. 

История
Точната историческа дата 
за началото на изсичане-
то на монетите в България 

не е уточнена. Споменава 
се периодът между 1218 и 
1240 г., от управлението на 
цар Иван Асен II. Тогава за 
първи път върху монетите е 
изписано името на българ-
ски владетел. 

През юни 1880 г. е при-
ет „Закон за правото на 
резание на монети в Кня-
жеството”, с който се дава 
изключителното право на 
държавата да сече и пуска 
в обращение монети. Тогава 
се създава националната 
парична единица лев. Ме-
талите, които са се използ-
вали за изработката им, са 
злато, сребро и мед. А през 

1881 г. е отсечена първа-
та новобългарска монета в 
Бирмингам.

Изработка  
и съхранение
Днес с изсичането на моне-
ти и с тяхното съхраняване 
се занимава българският 
монетен двор. Той се откри-
ва през 1952 г. Там се изра-
ботват както използвани в 
ежедневието ни разменни 
монети, така и юбилейни-
те. Нумизматична стойност 
придобиват и двата вида. 

Поръчка за изсичането на 
монети може да дават дър-
жавни институции, както 

БНБ, така и управляващи 
лица, например президен-
тът. Българският монетен 
двор работи и с частни ли-
ца, които също могат да 
пожелаят изработка на кон-
кретна монета. 

Макар и да имат нумизма-
тична стойност и монетите, 
които се изработват днес, 
за да донесат състояние на 
притежателя си, ще трябва 
да мине много време. Но 
все пак можем да започнем 
с пълненето на касички-
те, защото не се знае коя 
стотинка ще се превърне 
в имане.

николета Цветкова

Цифра на деня

0.24
 грама е най-малката сечена монета в света. Нейната 

родина е келтско селище в южната част на днешна Ав-
стрия и датира вероятно от втори век пр. н. е. 

▶

Търговските банки в българия предлагат свои лимитирани серии от колекционерски и инвестиционни монети СНимкА емилия коСтАдиНовА▶


	01
	02
	03
	04
	05
	06
	07
	08
	09
	10
	11
	12
	13
	14
	15
	16

